
PROTOKÓ   NR  101-26/2005Ł

Komisji Rozwoju Przestrzennego Rady Miasta Gda ska,ń
które   odby o si  ł ę 29  listopada  2005r.

Posiedzenie  Komisja rozpocz a  o  godz. 15,00ęł

Obecno :ść
Posiedzenia  Komisja  odby a   w   pe nym,  7-osobowym  sk adzie,  wg   za czonej  listył ł ł łą  
obecno ci, ś która stanowi za cznik  nr  1  do niniejszego  porz dkułą ą

Listy  obecno ci  pozosta ych  osób  uczestnicz cych   w  posiedzeniu  Komisji,  ś ł ą stanowią  
za czniki nr 2 i 3 do niniejszego  protoko u. łą ł

Przewodnicz cy  Komisji   Tadeusz  M kal   ą ę powita  wszystkich   zebranych,  stwierdził ł 
quorum i przedstawi   porz dek posiedzenia, ł ą zawarty w za czniku  nr  4  do protoko u, łą ł  do 
którego  nie wniesiono uwag  i przyj to  jednog o nie – 7 g osami  za. ę ł ś ł

Porz dek posiedzenia:ą

1. Opiniowanie  projektu  bud etu miasta   Gda ska  na  rok 2006 ż ń ( druk nr 
1681) w  zakresie  Powiatowego i Gminnego Funduszu Ochrony rodowiska iŚ  
Gospodarki Wodnej. . 

2. Opiniowanie   koncepcji   miejscowych  planów   zagospodarowania 
przestrzennego:

1) Che m IIł
2) Osowa – rejon ulic Junony i Antygony 
3) Oliwa  Górna,  rejon Katedry Oliwskiej    
4) ródmie cie, rejon w z a komunikacyjnego Brama Oliwska Ś ś ę ł
5) Siedlce,  rejon ulic  Struga, ostowicka i Pana Tadeusza Ł

3. Wolne  wnioski, sprawy wniesione, korespondencja.

PUNKT   1
Opiniowanie  projektu  bud etu miasta   Gda ska  na  rok 2006 ż ń ( druk nr 1681) 
w   zakresie   Powiatowego  i  Gminnego  Funduszu  Ochrony  rodowiska  iŚ  
Gospodarki Wodnej. 

Radny Tadeusz M kal  – przewodnicz cy  Komisjię ą
Przypominam,  e   ten  punkt   jest   wprowadzony  specjalnie  przeze  mnie,  aby  wyja niż ś ć 
niejasno ci, które  naros y przy  tym bud ecie. Takie zarzuty postawi a mi  Radna  Chmiel,ś ł ż ł  
mówi c  e na mój wniosek nast pi y  jakie   zmiany  w  tych  funduszach. Prosi bym, abyą ż ą ł ś ł  
Prezydenta Szpak  oraz przedstawiciele Wydzia u  Ochrony rodowiska  wyja nili zaistnia ał Ś ś ł  
sytuacj , tak diametralnie  ró n   od  tego, co  robi y  poszczególne  zespo y  opiniuj ceę ż ą ł ł ą  
poszczególne  rozdzia y  tych dwóch  funduszy. ł
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Pan Marcin Szpak  - Zast pca  Prezydenta  Miasta Gda skaę ń
Chcia bym zwróci   uwag  na  jeden aspekt  sprawy.  W  chwili obecnej  wykorzystanieł ć ę  

rodków  z Gminnego i Powiatowego  Funduszu Ochrony rodowiska traktowany  jest  jakoś Ś  
jeden  z  wa nych   instrumentów    finansowych  dla   realizacji  wieloletniego   planuż  
inwestycyjnego  Miasta  Gda ska.   Dokonuj c   zbilansowania  wieloletniego   planuń ą  
inwestycyjnego  na lata 2006 –  2010, e szczególnie w pierwszych latach  planu, czyli wż  
latach  2006-2007  pojawi y  si  ogromne  deficyty rodków  finansowych. Na ten tematł ę ś  
dyskutowali my wielokrotnie przy okazji  wieloletniego planu inwestycyjnego. Te  deficyty,ś  
wiadomo z  czego  wynikaj ,  przede  wszystkim ze  wzrostu  kosztorysowej  warto ci   tychą ś  
zada ,  które wcze niej w planie oraz   konieczno ci  zabezpieczenia znacznie wi kszychń ś ś ę  
kwot  na  wykupy terenów, ni   by o  to planowane  w poprzednich  edycjach wieloletniegoż ł  
planu  inwestycyjnego.  Aby  nie  dokonywa   redukcji      zada   inwestycyjnych,   alboć ń  
dokonywa  jej w minimalnym zakresie  i nie dokonywa   przesun   na lata   nast pne  tychć ć ąć ę  
zada , które  mia y  by   realizowane  w roku  2006 zdecydowali my si  na wykorzystanień ł ć ś ę  
znacz cej   kwoty, bo prawie  3 mln z  z  Gminnego  i  Powiatowego  Funduszu   Ochronyą ł  

rodowiska  po to, aby ratowa   WPI  i te zadania, które wprost mieszcz  si  w  typie zada  iŚ ć ą ę ń  
które  mog   by  finansowane z G i PFO .ą ć Ś
Oprócz  tego   starali my   si  utrzyma   pewna   ci g o   dzia alno ci   funduszu   iś ę ć ą ł ść ł ś  
kontynuowa    finansowanie  tych  zada , które  w  poprzednich  latach  mia y opracowanć ń ł ą 
dokumentacj   oraz  zosta y zabezpieczone rodki na  pewne pule, w ramach których zosta yę ł ś ł  
wyszczegó owione   poszczególne zadania. ł
Wykaz realizowanych zada   z Gminnego i Powiatowego  Funduszu Ochrony rodowiskań Ś  
zosta a  Pa stwu  przed o ony.ł ń ł ż

Wykaz  ten stanowi za cznik  nr  5  do niniejszego  protoko u.  łą ł

Radna  Ma gorzata  Chmiel   - cz onek Komisjił ł
Jak wygl da  sytuacja  z projektami, na które  dokumentacja jest ju   zrobiona – chodzi tutaj oą ż  
priorytety w tym zestawieniu.

Pani  Dagmara   Nagórka  –  Kmiecik  –  Kierownik   Referatu  Polityki  Ekologicznej  i 
Ochrony Przyrody
W kwestii zada , które  maja ju  dokumentacj   zrobiona   podej cie  Miasta  jest takie, ebyń ż ę ś ż  
te zadania  realizowa . Niemniej jednak zasoby finansowe  miasta i mo liwo ci  finansowaneć ż ś  
s  takie, jakie   s  i niejednokrotnie zadania  bardziej   priorytetowe musz  by  wykonane wą ą ą ć  
pierwszej kolejno ci, a zadania mniej priorytetowe przesuni te  do dalszej realizacji.  A wi cś ę ę  
ewentualnie  rozwa ana  jest mo liwo   etapowania, st d zadania, które  by y  rozpocz te  aż ż ść ą ł ę  
dokumentacja  jest  opracowana  b d   jest w toku  przewiduje  si   jego  realizacj , aleą ź ę ę  
zgodnie z posiadanymi mo liwo ciami  finansowymi. Niejednokrotnie, nawet, je eli  by oż ś ż ł  
zadanie wnioskowane do realizacji  w danym roku, wnioskodawca  musi si  liczy  z tym,  zeę ć  
zadanie mo e  by  etapowane  i roz o one  na kolejne lata. Tutaj  oczywi cie  mniejszeż ć ł ż ś  
inwestycje, np. mniejsze ziele ce  wymagaj ce  mniejszych  nak adów   finansowych b dzień ą ł ę  
mo na  zrealizowa    szybciej  i mniej bole nie.. ż ć ś

Radna  Ma gorzata  Chmiel   - cz onek Komisjił ł
Mnie   chodzi akurat o zielenic, który  by  wpisany  ju  trzy  lata temu   do  bud etu . W tejł ż ż  
chwili  dokumentacja    jest  ju  zrobiona. Etapowo    rozumiem, e   ma  by  na  tyleż ść ż ć  
sensowna, e   rodki  b d   na   realizacj   jednego , konkretnego  zadani, etapu. Je eliż ś ę ą ę ż  
etapem ma  by   np. tylko zniwelowanie  terenu, to moim zdanie nie jest  to  etapowo . ć ść
Dwa  lata  temu  by o  by y  równie    pieni dze  na  zagospodarowanie  oczka  wodnego,ł ł ż ą  
które  zalewa mieszkania  -  zadanie  to jest  ci gle  zdejmowane z bud etu.ą ż
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Radny  Tadeusz M kal – przewodnicz cy Komisjię ą
Przy  omawianiu  tych  zada ,  bardzo prosz   o  wskazanie  zda ,  które   nie  maj  jeszczeń ę ń ą  
dokumentacji i które nie s  co najmniej od  dwóch  lat  umieszczane  w GFO .  Co zrobi   zą Ś ć  
zadaniami, których  warto   wynosi 1,5 mln z  i wi cej, a na które   jest  w bud ecie   tylkość ł ę ż  
200-300 tys. z . ł

Pan Marcin Szpak  - Zast pca  Prezydenta  Miasta Gda skaę ń
Ja my l , e  rzeczywi cie  powinni my  i   w stron   prezentacji  sposobu  wykorzystaniaś ę ż ś ś ść ę  
Gminnego i Powiatowego  Funduszu  Ochrony rodowiska  w analogicznym uk adzie, jakimŚ ł  
jest WPI.  Czyli pokazanie ca ego zadania, nawet  gdy w danym roku  realizujemy  tylkoł  
fragment, to pokazujemy    z czego  w przysz ych  latach  b dzie  finansowana, pozosta a jegoł ę ł  
cz .    ęść
Jest  tutaj pewne  ryzyko,  e  nie mamy  tutaj wystarczaj co  mocnego  instrumentariumż ą  
planowania wysoko ci  dochodów. ś
Zgadzam  si   tutaj,  e   du o   bezpieczniej,  atwiej   b dzie   planowa   wydatki   wę ż ż ł ę ć  
perspektywie  kilkuletniej, bo  w tym  momencie podjecie realizacji  jednego zadania   w 
kwocie  1,5 mln z , czy  2 mln z ,  tak  de facto powoduje   rozdysponowanie  1/3  czy ¼ł ł  
dost pnych rodków  na  ca y  gminny i powiatowy   fundusz.  Planuj c  budow  kolejnychę ś ł ą ę  
ziele ców, chcia bym aby  brano pod uwag   równie   to, ze w momencie  wpisanie  tegoń ł ę ż  
zadania  do WPI  musimy  jednocze nie  zwi ksza    bud et  ZDiZ o kwote niezb dna  naś ę ć ż ę  
utrzymanie  tej zieleni.  W tej  chwili, mam wra enie, e troszeczk   wymyka si   to namż ż ę ę  
spod  kontroli, a ZDiZ  nie ma wystarczaj cych rodków  na  utrzymywanie  tych   nowychą ś  
ziele ców,   a  s   to   do   spore   kwoty.   Przy  znacz cym  wzro cie  terenów zieleniń ą ść ą ś  
urz dzonej   powoduje   to  po  prostu  wzrost   kosztów  utrzymania   miasta   i  to  bardzoą  
wyra nie. Przez  jeden, dwa lata  po oddaniu    do u ytkowania   takiego  ziele ca  lub  parku,ź ż ń  
mo na  go  utrzymywa   ze  rodków GiPFO , ale  pó niej bezwzgl dnie musi  to  byż ć ś Ś ź ę ć 
finansowane ze rodków    bie cych  miasta.  ś żą

Radna  Ma gorzata  Chmiel   - cz onek Komisjił ł
Ja si  zgadzam z  Panem Prezydentem, ale nale a o  ju   rok temu powiedzie , e nie robimyę ż ł ż ć ż  
tego, a nie e  obiecujemy, a potem  nie robimy. ż
W jaki sposób pan Nietupski  ma og asza    przetarg na etapowanie inwestycji, która  kosztujeł ć  
1 – 1,5 mln z , a dostaje  na  to zadanie 100-200 tys. z . ł ł

Pan Marcin Szpak  - Zast pca  Prezydenta  Miasta Gda skaę ń
Bezwzgl dnie z przygotowanej  do tej pory  dokumentacji nale y  wyj c  t   cz , któr  daę ż ą ę ęść ą  
si  zrobi   w ramach  kwoty, która  jest  dost pna w bud ecie. Jest  to  jedyny  sposób naę ć ę ż  
szybkie   rozpocz cie  tego zadania.   Ka dy   obszar  mo na podzieli  na jakie   sektory,ę ż ż ć ś  
cz ci. ęś

Radna  Ma gorzata  Chmiel   - cz onek Komisjił ł
Mnie  powiedziano, e aby  rozpocz   jakiekolwiek  etap, to  potrzeba  jest  co najmniej 350ż ąć  
tysi cy  z otych, a w bud ecie  mamy  250 tys. zę ł ż ł

Pani  Dagmara   Nagórka  –  Kmiecik  –  Kierownik   Referatu  Polityki  Ekologicznej  i 
Ochrony Przyrody
W momencie, kiedy  by   wniosek na realizacj  dokumentacji, to nikt  nie  mówi  o kwocie,ł ę ł  
bo  trudno  by o przewidzie   ca kowity koszt zadania. ł ć ł
W tej  chwili  przewidziany  koszt na 1,5  mln z .  a realizacja  przewidziana :ł
• I-szy etap  IV kwarta   2006 – przewidziana  realizacja ca o ci, ł ł ś
• II –gi etap IV kwarta   2007r.- p atno  po rocznej  piel gnacji.ł ł ść ę
Przedsi wzi cie  jest  do   spore, bo zadanie  dotyczy  terenu o powierzchni  3ha – mówimyę ę ść  
tutaj o ziele cu  wypoczynkowym przy ul. Chirona w Osowej.  Tutaj  jest szereg  dzia a   doń ł ń  
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podj cia  zgodnie  z  przedstawionym harmonogramem prac, wi c  naprawd , w momencieę ę ę  
gdy  koszt, po opracowaniu dokumentacji okaza  si  tak  wysoki, to  jak najbardziej, to coł ę  
mówi Pan Prezydent  Szpak, jest w a nie  do zastosowania    w  tym konkretnym  przypadku ił ś  
dlaczego my musimy  w 2006r. sko czy   inwestycj  i  przez  rok piel gnowa   ten zieleniec.ń ć ę ę ć  
Ja  rozumiem,  Pani  Radn , e  by y  jakie   spotkania  i po konsultacjach  spo ecznychą ą ż ł ś ł  
pa stwo   jako przedstawiciele   mieszka ców  uznali cie, e  bardziej  istotne  z punktuń ń ś ż  
widzenia   dzielnicy   jest   realizowanie   niniejszego  projektu   Chirona-  Biwakowa.  Też 
byli cie  Pa stwo u wiadomieni, e  z powodu rodków  tamten projekt  (zagospodarowaniaś ń ś ż ś  
oczka  wodnego)musia  niestety   z  realizacji   wypa .  Zdecydowali my   si  na  co  wł ść ś ę ś  
konkretnej  dzielnicy.  Ja  wiadomo,  dolny  taras  jest   faktycznie,  zw aszcza   w  pasieł  
nadmorskim, doinwestowany w zasoby  przyrodnicze.  Gorzej sytuacja przedstawia  si   naę  
górnym tarasie. 
Pieni dze zosta y  przyznane, co  znaczy,  e  jest  deklaracja  woli  realizacji   projektuą ł ż  
(Biwakowa- Charona) ze strony  w adz miasta, ale  zgodnie z  posiadanymi  mo liwo ciami.ł ż ś

Radna  Ma gorzata  Chmiel   - cz onek Komisjił ł
Ale jak rozmawiali my, to  zgoda  by a na  1/3 rodków,  które   s  potrzebne  na to zadanie.ś ł ś ą  
250 tys. z   moim zdaniem jest  kwota  za ma , potrzebne jest  co najmniej 100 tys. z   wi cej,ł łą ł ę  

eby mówi   tutaj o I-szym etapie. ż ć

Pani  Dagmara   Nagórka  –  Kmiecik  –  Kierownik   Referatu  Polityki  Ekologicznej  i 
Ochrony Przyrody
Powiedziawszy   prawd ,  to  my   do tej   pory   nie  dostali my   adnych  szczegó owychę ś ż ł  
informacji   z  ZDiZ, co  oni rzeczywi cie  chcieliby  robi   i  jak oni widz    mo liwoś ć ą ż ść 
rozwi zania  tego  problemu, skoro mówi si  o etapowo ci i wiadomo  jest, e  przyznaneą ę ś ż  
zosta y mniejsze  rodki.   Jaka   weryfikacja harmonogramu  te   powinna  dotrze   doł ś ś ż ć  
naszego  Wydzia u.  ł

Radna  Ma gorzata  Chmiel   - cz onek Komisjił ł
Oni nie maj   takiej   informacji,  e    rodki  zosta y  zmniejszone. Ostatnia  informacjaą ż ś ł  
oficjalna, to    mówi o si  o kwocie  500 tys. z . Zwracam uwag , e  w Osowej od 15 lat, nieł ę ł ę ż  
zrobiono adnego publicznego placu, nawet piaskownicy.  Jak  kto  nie ma w swoim w asnymż ś ł  
ogródku  ziele ca i piaskownicy, to  nie ma  pój   gdzie  z dzieckiem.ń ść

Pani  Dagmara   Nagórka  –  Kmiecik  –  Kierownik   Referatu  Polityki  Ekologicznej  i 
Ochrony Przyrody
W a nie  dlatego pan  Prezydent zdecydowa  si  pozostawi   do  zadnie w  harmonogramieł ś ł ę ć  
do realizacji.  Z kolei Pan Nietupski nie mo e nic  oficjalnie dosta  od nas, poniewa   bud etż ć ż ż  
w  zakresie  funduszy  nie zosta   jeszcze  zatwierdzony.ł

Radna Danuta  Putrycz – cz onek Komisjił
Widz , e   s  zaproponowane  zadania  dotycz c e zieleni na  ró nych terenach, natomiastę ż ą ą ż  
znowu  nie widz   tutaj Parku  Oru skiego.  Wiem, e  po powodzi cz   jego zosta aę ń ż ęść ł  
zrobiona, ale  nadal  nie wszystko zosta o  zrobione. My l , e  ZDiZ  wyst powa   o takieł ś ę ż ę ł  

rodki. Chyba, e  rodki  takie s  zabezpieczone w  bud ecie, ale   nie widzia am takiejś ż ś ą ż ł  
pozycji. Jest  to  Parki, o którego  od  lat  zabiegamy, aby  przywróci    mu wietno . ć ś ść

Radny Tadeusz M kal – Przewodnicz cy Komisji  ę ą
Przy  okazji prosz  powiedzie  par   s ów  nt. Parku Brze nie skiego.ę ć ę ł ź ń

Pan Marcin Szpak   - Zast pca   Prezydenta  Miasta ę
To zadanie  faktycznie  nie zosta o  uj te, ale nie wiem, czy wogóle  zosta  z o ony  wniosek.ł ę ł ł ż  
Z parkiem oru skim tocz   si   jeszcze pewne  sprawy   w formalno –prawne. ń ą ę
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Pani Dagmara  Nagórka –  Kmiecik –  Kierownik  Referatu  Polityki  Ekologicznej  i 
Ochrony Przyrody
Ja nie  przypominam sobie, aby ZDiZ z o y   wniosek  na Park  Oru ski. Ja wiadomo, w  tymł ż ł ń  
roku  uchwalone  zosta y  nowe  grancie Parku Oru skiego, znaczna  cz    terenu  zosta ał ń ęść ł  
wy czona  spoza  granic  zespo u   krajobrazowo – przyrodniczego i  tym samym    ten rokłą ł  
pozostawili my  sobie  na przemy lenie tej kwestii  w aspekcie   formalno-prawnym, dlatego,ś ś  
ze   nie  wiemy   jakie  b d   roszczenia.  Jest    to kwestia   zabezpieczenia   rodków  naę ą ś  
ewentualne  roszczenia Kwestia  konserwacji i dalszych dzia a   jest  brana  pod uwag , boł ń ę  
jest  to zespó  krajobrazowo- przyrodniczy  z u ytkiem ekologicznym. W tym  roku  by ył ż ł  
wydatkowane  rodki na uporz dkowanie  cz ci  Parku Oru skiego  - schody  do Oruniś ą ęś ń  
Górnej . W tej jest   kwestia  uprawomocnienia si  tej uchwa y , trafi a  ona  do  s du.ę ł ł ą

Radna Danuta  Putrycz – cz onek Komisjił
Tak  si  dzieje,  e   przez   rok  niezrobienia  w  tym  Parku,  spowoduje  to,  e  w  latachę ż ż  
nast pnych  potrzebne  b d   tam  du e rodki. Pomijam te  tereny, o które  toczy  si  spór,ę ę ą ż ś ę  
mama na my li  chcia by  cz   centralna  tego parku.ś ł ęść

Pani  Dagmara   Nagórka  –  Kmiecik  –  Kierownik   Referatu  Polityki  Ekologicznej  i 
Ochrony Przyrody
Ja mówi am  tutaj  w kontek cie  ewentualnego , przeznaczenia  wi kszych  kwot  na  jakł ś ę ąś 
modernizacj ,  czy   tym  podobne,  bo  Park  po  powodzi   zosta   odnowiony,  a  praceę ł  
porz dkowo - piel gnacyjne   w ramach parku s  jak najbardziej prowadzone.  Park  ten nieą ę ą  
jest zapomniany. 

Pan Maciej Lorek  - Dyrektor  Wydzia u  Ochrony  rodowiska ł Ś
Ja   doskonale   rozumiem   Pa stwa  obawy  i   chcia bym  zwróci   uwag ,  e   równień ł ć ę ż ż 
dostrzegam  t   zrównowa on  dost pno   do  parków. Dzisiaj widzimy, e  jest ona  doą ż ą ę ść ż ść 
ograniczona  dla niektórych mieszka ców na  górnym i  dolnym tarasie. W chwili obecnejń  
widzimy,  e   koszty   znacznie  wzrastaj  i  widzimy,  e    bez   partnerstwa  publiczno-ż ą ż
prywatnego  niektóre parki b dzie  nam  bardzo trudno utrzyma .   Szczegó ow   analizę ć ł ą ę 
dotycz c  utrzymania  niektórych parków  b dziemy  posiadali   ju   w czerwcu  –  lipcuą ą ę ż  
2006r.
To co si  sta o jest  skutkiem tego, e  nadrz dnym priorytetem  Miasta  jest  wieloletni planę ł ż ę  
inwestycyjny  i  uznano, e  niektóre  inwestycje  w WPI s   priorytetowe. ż ą
Podzielam Pa stwa,   obawy co do tego, e  projekt  parku mo e  by  z  fontannami i  stuń ż ż ć  
awkami i mo e by   bez  fontann  i  z jedn  awk . To jest wizja  projektanta. Je eli  mamył ż ć ą ł ą ż  

ju   projekt  docelowy na  jaki   park – wizj   parku  jakiego   projektanta, to mo emy  zrobiż ś ę ś ż ć 
spotkanie   dotycz ce  etapowania  rozbudowy  budowy  parku nawet  na dziesi tki  lat, b dą ą ą ź 
korekt   tego  projektu. ę

Pan Marcin Szpak – Zast pca Prezydenta Miasta ę
Ja  tutaj  widz  konieczno   usprawnienia   prac   z projektantami tak, eby  te projektyę ść ż  
zagospodarowania   obszarów   parkowych  by y   realne,  wcze niej  musi   by  przez  nasł ś ć  
zdefiniowany  program u ytkowy. ż
Mamy projekt  zagospodarowania parku Brze nie skiego na bodaj e  na 26 mln z . Jest  toź ń ż ł  
kwota  kosmiczna  i  nierealna.  Dokumentacj  t   trzeba    skorygowa   tak,  aby   kwotaę ę ć  
mie ci a  si  w granicach  rozs dku. ś ł ę ą

Radna  Ma gorzata  Chmiel   - cz onek Komisjił ł
Pani ma jaki   harmonogram  prac realizacji ziele cem Biwakowa  - Chiroma?ś ń

Pani  Dagmara   Nagórka  –  Kmiecik  –  Kierownik   Referatu  Polityki  Ekologicznej  i 
Ochrony Przyrody
Mam  to, co jest  we wniosku  do  GFO ,  jaki  wp yn   o dofinansowanie z ZDiZ. Ś ł ął
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Na  tym zako czono  dyskusje i przyst piono  do g osowania.ń ą ł

Opinie:
1. Komisja, jednog o nieł ś     -  4 g osami zał  -  pozytywnie zaopiniowa a    zaplanowanył  

na  rok   2006  Gminny  Fundusz   Ochrony rodowiska i Gospodarki Wodnej  wŚ  
zakresie :

• przychodów   na kwot      5.000.000 zę ł
• wydatków       na kwot     7.510.000 zę ł

Opinie:
2. Komisja, jednog o nieł ś     -  4 g osami zał  -  pozytywnie zaopiniowa a    zaplanowanył  

na  rok   2006  Powiatowy  Fundusz   Ochrony rodowiska i Gospodarki Wodnej  wŚ  
zakresie :

• przychodów   na kwot      1.800.000 zę ł
• wydatków       na kwot     2.900.000 zę ł

Powy sze  opinie,  jak równie   opinie   do  projektu  bud etu   na rok 2006   w zakresież ż ż  
dzia ania Komisji   wydane   na  posiedzeniu  w dniu 22 listopada  2006r.  zosta y  zawarte wł ł  
Opinii Nr 101-26/199/2005  ,   która  stanowi za cznik nr 6  do niniejszego  protoko u.łą ł  

Radny Tadeusz M kal – Przewodnicz cy Komisji  ę ą
Panie Prezydencie, jak w przysz ym roku b dziemy  tworzyli  te  fundusze,  to eby    ju   zł ę ż ż  
góry  przewidzie ,  aby Wydzia   Programów  Rozwojowych  od  razu powiedzia   na jakieć ł ł  
zadania  inwestycyjny, znajduj ce si  w WPI przeznaczy   rodki  w  jakiej wysoko ci zą ę ś ś  
Gminnego czy  Powiatowego  Funduszu. 

Radny Marek  Bumblis   - cz onek Komisji ł
Korzystaj c    z   obecno ci   Dyrektora   Lorka  –  by em   wczoraj  na  spotkaniu,  któreą ś ł  
organizowa   Prezydent Adamowicz , a  dotyczy o ono podsumowania sezonu  turystycznego.ł ł  
Uczestniczy y   w  nim  najwa niejsze   firmy  z  bran y   turystycznej.  Podczas   dyskusjił ż ż  
dotycz cej  tzw.  op aty   klimatycznej, jeden z w a cicieli   hoteli z Brze na  powiedzia , eą ł ł ś ź ł ż  
op ata  ta jest  nieporozumieniem  przy  tak strasznym zasiarczeniu powietrza  w Gda sku.ł ń  
Je eli  takie  opinie  padaj  na tak   wa nym  forum, to wydaje mi si , e  akurat  taki pogl dż ą ż ę ż ą  
wymaga zdementowania  i pog bionej  refleksji. łę

Pan Maciej Lorek – Dyrektor   Wydzia u  Ochrony   rodowiska ł Ś
Jeste my miastem, które  jedyne posiada  monitoring on-line  i ka dy mieszkaniec  mo eś ż ż  
zobaczy , w danej dzielnicy,  jakie jest  aktualne  st enie  poszczególnych zanieczyszcze .ć ęż ń  

rednio w skali  roku, tak jak wszystkie  miasta w  Polsce i na Zachodzie, mamy  lepszy  stanŚ  
rodowiska ni   Rzym czy Berlin.  Oczywi cie pojawiaj  si   zanieczyszczenia, które sś ż ś ą ę ą 

spowodowane  py ami   -   do tej   pory  dne miasto nie poradzi o sobie z   py ami  -   ił żą ł ł  
pojawiaj   si  czasem azoty.  S  czasami   przekroczenia siarki,   ale   jest   spowodowaneą ę ą  
g ównie  tym, e stan rodowiska  atmosfery  jest  dobry i jest  to spowodowane  tym, eł ż ś ż  
mamy  dobre przewietrzanie od  strony morza.  Zanieczyszczenia py ami spowodowane  jestł  
przede  wszystkim   ogrzewaniem  w glowym  przez   mieszka ców  i  komunikację ń ą 
samochodow . ą

PUNKT   2.1
Opiniowanie  koncepcji  miejscowego planu  zagospodarowania  przestrzennego 
Che m IIł

Koncepcj   powy szego  planu omówi a  ę ż ł pani Agata Piszczek  - projektant planu
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Omówi a  sytuacj  planistyczn   terenu,  stan  istniej cy, w asno ci i stan zainwestowania. ł ę ą ą ł ś
Omawiaj c koncepcje planu powiedzia a mi dzy innymi: ą ł ę
Granicami  planu obj ty  jest  47 ha  obszar  i jest  to fragment  dzielnicy  Che m Ograniczonyę ł  
Tras   W-Z , ul. Cienist . ą ą
G ównym celem planu jest   generalne  uporz dkowanie dzielnicy, wyznaczenie warunkówł ą  
urbanistycznych   oraz   okre lenie   mo liwo ci  zagospodarowania  terenówś ż ś  
niezainwestowanych,  i  na  których  mo e   zosta   uzupe niona    zabudowa  us ugowa  iż ć ł ł  
mieszkaniowa.   Dla  terenu  zainwestowanego, osiedla  socjalnego mo e  zosta   uzupe nionaż ć ł  
zabudowa   us ugowa   i  mieszkaniowa.  Dla    terenu   zainwestowanego,  tego   osiedlał  
socjalnego  przyjmujemy  funkcje  zabudowy  mieszkaniowej  wielorodzinnej, zachowujemy 
tereny   istniej cych  cmentarzy.   Na  fragmencie   terenu   przy  ul.  Brzegi,  obecnie  nieą  
zainwestowanego   proponujemy   zainwestowanie   us ugami   z   towarzysz ca  zieleni .ł ą ą  
Równie  na  terenie,  na skarpie  wysoczyzny  b d cy  otulin   cmentarza ydowskiego,ż ę ą ą Ż  
proponujemy  lokalizacje  us ug  z zieleni   towarzysz c .  Równie   po pó nocnej stronieł ą ą ą ż ł  
ulicy Reformackiej  proponujemy  uzupe nienie fragmentu   terenu  przy szkole, obecnie nieł  
zabudowanego, przez  us ugi  lub  mieszkaniówk   do  4-ch mieszka . Wymaga  to b dzieł ę ń ć ę  
przed u enia    ulicy Reformackiej  zako czonego  zawrotk .  Uk ad    w okolicy  ronda  ul.ł ż ń ą ł  
Odrza skiej i Worcela,    które  jak gdyby  krystalizuj   ten uk ad  zabudowy  socjalnej.ń ą ł  
Proponujemy   zachowanie   tam  skweru   zielonego   oraz    w  obszarze  obecnie  nie 
zainwestowanym, obok  tego  skweru.  Zlokalizowa   przychodni  zdrowia. ć ę
Je li  chodzi o uk ad  drogowy  to zachowujemy  uk ad   ulic  lokalnych , które zewn trznieś ł ł ę  
obs ugiwane  b d   ulicami  Odrza sk  , Worcela  Stoczniowców  oraz  ulic   zbiorczł ę ą ń ą ą ą 
Cienist  .ą
Plan obejmuje  równie   fragment  terenu, na  którym obecnie  zlokalizowana jest  stacjaż  
paliw i  parkingi  towarzysz ce.  Teren  ten w planie  pozostawiamy w a nie  pod  takieą ł ś  
funkcje.  W rejonie  podnó a w wysoczyzny, w rejonie ulicy  Brzegi i Cienistej  również ż 
proponujemy  realizacje  funkcji mieszkaniowych z us ugami. ł
Z  uwagi na to, e  istniej cy  tam cmentarz  komunalny jest   czynny,  to   obowi zuje  tamż ą ą  
50-metrowa  strefa   wy czona z zabudowy mieszkaniowej. łą
Teren  uzbrojony jest we wszystkie media  infrastruktury, tak e   wyst puje  tam ewentualnież ę  
konieczno    wybudowania dodatkowych pod cze . ść łą ń
Skutki ekonomiczne planu: 
• ok. 5,9  ha terenów  inwestycyjnych, które  wykszta ca  si  w realizacji planu,  ł ę
• skutki ekonomiczne   dla  gminy  - zachodzi  jedynie konieczno   wykupu  ok. 700 mść 2 pod 

poszerzenie  ulicy Reformackiej, 
• jeden ma y  prywatny  teren inwestycyjny. ł
Uk ad  drogowy  u podnó a wysoczyzny  -  ul. Cienista   b dzie  projektowana  na estakadzieł ż ę  
i w cza  b dzie si  w now   3 Maja. Zlikwidowany  zostanie obecny  przebieg ul. Cienistej,łą ć ę ę ą  
która  w cza si  w ul. Brzegi. Konsekwencj  b dzie konieczno   wykszta cenia  si    nowejłą ę ą ę ść ł ę  
ulicy Cmentarnej  od  nasady estakady. 
Uk ad  ten odci y ulic   Brzegi, która  pozostanie ulic   lokaln , obs uguj c    tereny  podł ąż ę ą ą ł ą ą  
estakada. 

Na  zako czeni prezentacji  koncepcji  Pani  Piszczczek  zaprezentowa   warianty zabudowy,ń ł  
jednego  kwarta u  odno nie  mo liwo ci  lokalizacji  miejsc  parkingowych  i podzia ówł ś ż ś ł  
w asno ciowych  dla  zabudowy  mieszkaniowej, które mog yby  zrealizowa   wydzielenieł ś ł ć  
dzia ek  do  istniej cych  budynków i mieszka  – na podstawie przeprowadzonych analiz.   ł ą ń

Radny  Tadeusz M kal – przewodnicz cy Komisjię ą
Rozumiem, e  celem jego  by o  uporz dkowanie przestrzeni,  cmentarzy, terenów.  Jakież ł ą  
mo liwo ci   inwestycyjne   przewiduje   ten  plan.  Jaka   jest   ch onno   tego  terenuż ś ł ść  
przeznaczonego pod inwestycje.  Rozumiem,  ze   proponowane rozwi zanie  drogowe  jestą  
uwzgl dnione  w planie   Czerwony Most. ę
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Pani Agata Piszczek  - projektant  planu
Je eli  chodzi o mo liwo ci inwestycyjne,  to wype nienie zabudow  projektowanych przezż ż ś ł ą  
nas  terenów, co  stanowi   mniej wi cej  6  ha, co w  stosunku  do  dzielnicy   jest  niedu ymę ż  
uzupe nieniem. Przyj li my  intensywno   0,7, wysoko   zabudowy  do 12-tu metrów –ł ę ś ść ść  
przy  tych parametrach liczba mieszka ców wzro nie  o  ok. 500  osób. ń ś
Je li  chodzi o uk ad  drogowy, docelowy  to jest  pe ne  jego  powi zanie z     projektemś ł ł ą  
Czerwonego  Mostu,  gdzie   projektujemy   rozwi zanie    w z a   integracyjnego kolei  ią ę ł  
autobusów. 

Radna  Danuta  Putrycz  - cz onek  Komisjił
Czy i jakie  by y  wnioski  do planów  od  osób prywatnych  i jakie  zosta y   za atwione. ł ł ł

Pani Agata Piszczek  - projektant  planu
Mieszka cy   chc   mo liwo ci   wydzielenia   w istniej cych  budynkach  terenów  dlań ą ż ś ą  
poszczególnych wspólnot i mo liwo ci  lokalizacji gara y.  Generalnie wnioski  dotyczy yż ś ż ł  
równie   zachowania tej  istniej cej zabudowy.  Z  tego  powodu  zrobili my  te analizyż ą ś  
jednego z kwarta ów  pod k tem mo liwo ci lokalizacji  gara y  i  podzia u  na dzia ki.  ł ą ż ś ż ł ł
Plan  dopuszcza  mo liwo ci   lokalizacji zarówno miejsc  postojowych jak i gara y, z tym,ż ś ż  

e  nie ma mo liwo ci   legalizacji   substandardów, tak e   konieczna by aby  jak gdybyż ż ś ż ł  
budowa  nowych miejsc. Musia oby  to jednak  by   wszystko skorelowane z  wydzielaniemł ć  
poszczególnych dzia ek  dla wspólnot   obecnie  jest  to   jednak  jeszcze  bardzo pomieszane.ł  
Sugerujemy   równie ,  aby   lokalizacja   miejsc   postojowych   odbywa a   si   jakby  wż ł ę  
zintegrowany  sposób .
Kolejne  wnioski  dotyczy y  mo liwo ci  wykupienia  terenu  obecnie  dzier awionego odł ż ś ż  
Skarbu Pa stwa  pod s akcj   paliw, na którym jest  ju   zlokalizowana  stacja. Jest  takań ę ż  
mo liwo , bo w planie  zapisana  zosta a dla  nich strefa  41. ż ść ł
Wydzia    Spraw  Spo ecznych  z o y   wniosek  o lokalizacj   przychodni - wniosek  został ł ł ż ł ę ł 
uwzgl dniony.ę
Wszystkie  wnioski zosta y  uwzgl dnione.   ł ę

Komisja  po krótkich  dodatkowych wyja nieniach, nie zg aszaj c  uwag,  przyst pi a  doś ł ą ą ł  
g osowania.ł

Opinia:
Komisja   -  5 g osami za, przy  1 g osie wstrzymuj cym sił ł ą ę  -  pozytywnie zaopiniowa ał  
zaprezentowan   koncepcje planuą
Opinia Nr  101/26/200/05    stanowi  za cznik nr 7  do protoko u.łą ł  

PUNKT   2.2
Opiniowanie  koncepcji  miejscowego planu  zagospodarowania  przestrzennego 
Osowa – rejon ulic Junony i Antygony 

Pani  Katarzyna Zajaczkowska -   Zespó  Komunikacyjny Biura  Rozwoju Gda skał ń
Zanim  przedstawimy  Pa stwu  koncepcj  planu, chcieliby my  zaprezentowa  koncepcjń ę ś ć ę 
uk adu  drogowego  Osowy. Omówi   go  w kontek cie  zmian, jakie  chcemy  wprowadzi  doł ę ś ć  
„Studium …”  i opracowywanego  planu rejon Junony i Antygony. 
Osowa  graniczy:
• od  pó nocy  z Gdyni ,ł ą
• od  zachodu z  gmina ukowo, Ż
• od  po udnia z dzielnic   Barniewiceł ą
• od  wschodu  z Oliw   i Trójmiejskim Parkiem Krajobrazowym.ą
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Aby  omówi    koncepcj   uk adu d rogowego,  to przedstawiam Pa stwu  tutaj miejscowyć ę ł ń  
szczegó owy  plan zagospodarowania przestrzennego, który  staracie  wa no   z ko cemł ż ść ń  
2003r. W planie   tym  projektowane  by y   jezdnie  zbiorcze   2x2, czyli  dwa  pasy  jezdne  wł  
dwu  kierunkach.  Takie    rozwi zania  drogowe   zapewnia y    p ynno   uk aduą ł ł ść ł  
komunikacyjnego. Ulica  Kozioro ca jest   poprowadzona  od  ulicy Kielnie skiej, w kierunkuż ń  
na po udnie  a   do Nowego  wiatu  i  ta  ulica  by a  traktowana jak 2x2.  Nast pna   ulicał ż Ś ł ę  
Junony  od   ulicy Barniewickiej   do ul. Kozioro ca  te   jako 2x2.  Tak samo traktowanaż ż  
by a  ulica  Barniewicka  i Nowy   wiat w kierunku  do obecnie  realizowanego  ju   w z ał Ś ż ę ł  
Owczarnia. Nast pnie by o projektowane  po czenia zbiorcze  2x2  na  odcinku  od Nowegoę ł łą  

wiatu   do istniej cego  ju    istniej cego  uk adu  komunikacyjnego  w  rejonie  w z aŚ ą ż ą ł ę ł  
Owczarnia. 
Sta ym  elementem, który  dalej b dzie  si  uwidacznia    w koncepcji  jest    trasa, nazywanał ę ę ł  
obecnie L borsk ,  dawniej   nazywana  by a Tras   Now  Reja.  ę ą ł ą ą

Nast pnie   Pani  Zaj czkowska   pokazuj c  poszczególne  rejony   Osowy   omówi aę ą ą ł  
nast puj ce  tam   zmiany.    Powiedzia a  mi dzy innymi:ę ą ł ę
W planie  z roku  2001  zaw ono szeroko ci   ulic  zbiorczych  z 2x2  na  zbiorcz   1x2,ęż ś ą  
przede    wszystkim z  uwagi na protesty  mieszka ców,  którzy obawiali  si     przejazduń ę  
ci kich  pojazdów  przez  osiedle Osowa, ze wzgl du  na powstaj c   w tym rejonie  gie dęż ę ą ą ł ę 
Renk.  Ulic   Wodnika  zmieniono   na  ci g pieszo –rowerowy. Tras    przebiegu  zmieni aę ą ę ł  
ulica Kozioro ca  i  ul. Nowy wiat  zmieni a  wlot  z ul. Barniewick . ż Ś ł ą
Praktycznie   w ca ej  Osowie  przewa aj  grunty   prywatne,  a  tereny   gminne  to przedeł ż ą  
wszystkim  wydzielone  drogi  gminne. 
W wietle  obowi zuj cych planów  miejscowych  uk ad komunikacyjny  Osowy – Barniwiceś ą ą ł  
to  droga  ekspresowa  Trasa  L borska  i Obwodnica  Trójmiasta –  jest  to trzon uk aduę ł  
komunikacyjnego.  Nast pnie   to   drogi   zbiorcze   1x2  i  jest   to  ulica   Kielnie ska,ę ń  
Barniewicka,  Kozioro ca,  Junony,  Nowy  wiat  a   do  w z a   Barniewice.  Noważ Ś ż ę ł  
Spadochroniarzy, która  czy dzielnic   Osowa   z zachodem Miasta.  łą ę
Pani Zaj czkowska  omówi a  szczegó owo  uk ad drodzy  wewn trz  osiedla. ą ł ł ł ą
Wa nym elementem w  tym rejonie   jest  droga   lokalna i jest ni  ulica  Kielnie ska  iż ą ń  
Galaktyczna –  jest  to uk ad  ju  zrealizowany  i  doprowadzony   do  istniej cego  w z ał ż ą ę ł  
Barniewice.  

Je eli  w  latach  2005-2009, zgodnie z  wieloletnim planem inwestycyjnym  zrealizujemyż  
ulic  Wodnika i Nowy wiat od  istniej cego  ju   uk adu  do w z a  Barniewice  oraz  naę Ś ą ż ł ę ł  
ulicy  Wodnika  zostanie  zmieniony   ci g  pieszo-rowerowy  na  ulic  zbiorcz ,   b dzie  toą ę ą ę  
stanowi o  dope nienie tego uk adu  w Osowej i   b dzie   to  umo liwia o   ruch  ci g y   nał ł ł ę ż ł ą ł  
terenie  tego  osiedla. Obecne  kierunki ci enia  tego  ruchu w dzielnicy to  przede wszystkimąż  
przez  ulic   Kielnie sk   do w z a   Wysoka. Je eli zrealizowana  zostanie ulica Wodnika  ię ń ą ę ł ż  
Nowy  wiat ,  to ci enie  tego uk adu   b dzie  do w z a Barniewice, które na dzieŚ ąż ł ę ę ł ń 
dzisiejszy  jest wykorzystywane   w ok. 10%. Ruch  generowany  przez  mieszka ców  i  tamń  
zatrudnionych  tam obecnie  ok. 1400 pojazdów  w  godzinie  szczytu,  a w  2030r. wyniesie on 
1000 pojazdów na godzin  szczytu. ę
Po naszych  propozycjach   zmiany   uk adu   komunikacyjnego  wida ,  e   trzon  uk aduł ć ż ł  
komunikacyjnego   stanowi  jak  gdyby   taka  ma a   rama,  biegn ca   ul.  Kielni sk ,ł ą ń ą  
Barniewick ,   Nowy  wiat,  Wodnika.  Jest   jeszcze  wa ne   po czenie   ulicą Ś ż łą ą 
Spadochroniarzy cz ca   to   osiedle  z  dzielnica zachód. łą ą
Zmiany  proponowane  w zakresie  komunikacji  w stosunku  do uchwalonego „Studium…” 
uchwalonego w 2001r. to:
• zmiana ci gu pieszo – rowerowego   w ulicy  Wodniaka na ulic   zbiorcz ,ą ę ą
• zmiana  ci gu pieszego  na  ulic   lokalna, ą ę
• przeklasyfikowanie po czenia ulicy zbiorczej  na ulic   dojazdow .łą ę ą  
W zwi zku z tak proponowanymi zmianami  nale y  zmieni  takie  plany  miejscowe  jaką ż ć  
2104 , 2112 
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Pan Marek Piskorski  - Dyrektor  Biura  Rozwoju Gda skań
Za   chwil   zaprezentujemy   Komisji   koncepcj  planu   rejon il.  Junony  i  Antygony ię ę  
wyjdzie, dlaczego zacz li my  od   modyfikacji uk adu  komunikacyjnego. Przypomn , eę ś ł ę ż  
kilka lat  temu na yczenie mieszka ców Osowy, uk ad   komunikacyjny poprzez  t   zmianż ń ł ą ę 
planu  o nr 2104 uniep ynniony. Mieszka cy mieli obawy, e przez  osiedle   b d   je dzi ył ń ż ę ą ź ł  
ci arówki, to si  nie spe ni o  i teraz  mamy  wniosek  rady osiedla  Osowa, aby  ten uk adęż ę ł ł ł  
znowu  wyprostowa , uczytelni . St d  g ówna z miana jest zast pienie  cznika  pomi dzyć ć ą ł ą łą ę  
ulica  Junony a Nowym wiatem, na przed u enie ulicy  Wodnika.  Jest  to pilne, poniewaŚ ł ż ż 
pó nocna  cz   ulicy  Wodniak jest w toku  realizacji. Je eli  Komisja  zaakceptuje  takł ęść ż ą 
zmian , to w  takim  kierunku b dziemy szli z  bie co projektowanymi  planami oraz   wę ę żą  
opracowywanym  nowym  „Studium…” Te   rozwi zania  poza   wszystkim,  maj   tak eą ą ż  
oszcz dno ci  terenowe. ę ś

Radna  Ma gorzata Chmiel  - cz onek  Komisjił ł
Na  poparcie s ów  Pana  Dyrektora  chcia am jeszcze  doda , e  nie  tylko, ze trzeb a  b dzieł ł ć ż ę  
wykupi   mniej  gruntów  prywatnych, to  ta sza  b dzie   realizacja  uzbrojenia, bo  b dzieć ń ę ę  
mo na   przeprowadzi  to w pasie drogowym. O takie  rozwi zanie prosili mieszka cy. ż ć ą ń
Jakie  parametry ma ulica Jednoro ca?ż

Pan Maciej Przybylski  -  Zarz d  Osiedla  Osowaą
Mog   tutaj wyrazi   tylko  du e  zadowolenie, bo   zaprezentowany tutaj uk ad  drogowy jestę ć ż ł  
zgodny  z  naszym  wnioskiem.  Faktycznie  wniosek  ten   ró ni  si  od   naszego   wnioskuż ę  
sk adanego kilka  lat temu . Zmieni a  si . rada osiedla i mieszka cy  te  uznali, e  Renk  nieł ł ę ń ż ż  
stanowi  takiego zagro enia  jak  to wynika o z opracowa  zrealizowanych dla  Renku przedż ł ń  
realizacj  tego obiektu. Przypomn , e  przewidywano, e  dziennie na teren Renku b dzieą ę ż ż ę  
wje d a  od  8-10 tysi cy ci arówek. ż ż ć ę ęż
Wracaj c  do samej  koncepcji, gdzie ci g  pieszo-rowerowy  zamieniony  jest  na  normalnaą ą  
jezdni , to  chcia bym zwróci  uwag , e s  tutaj  oszcz dno ci z   tytu y   niewykonaniaę ł ć ę ż ą ę ś ł  
odcinka, wg  nas ok. 400 metrów drogi. 
Równie   przed u enie  ulicy    Kozioro ca  Noe Nowego wiatu   jest    jak najbardziejż ł ż ż Ś  
logicznym rozwi zaniem.  Prosz  Komisj  o zaakceptowanie  tego   rozwi zania. ą ę ę ą

Pani Katarzyna Zaj czkowska  -   Zespó  Komunikacyjny Biura  Rozwoju Gda skaą ł ń
Ul. Jednoro ca  jest  jakby  na dwie  cz ci. Odcinek  zrealizowany, to  droga  lokalna  i wż ęś  
liniach  rozgraniczaj cych  o szeroko ci ok. 18m.  Drugi  jej odcinek od ul. Wodnika  doą ś  
Kozioro ca  jest w klasie  drogi  zbiorczej.ż

Radny Tadeusz M kal   - przewodnicz cy  Komisjię ą
Widz , ze  komisja nie zg asza  sprzeciwu, a wi c  wyra a   zgod  na wprowadzenie e  tychę ł ę ż ę  
zmian  do „Studium…”. Prosimy  o krótkie  omówienie koncepcji planu. 

Pani  Ma gorzata Walicka –Podolska  -   projektanta planu  ł omawiaj c  przedmiotowaą  
koncepcje  planu  powiedzia a mi dzy innymi:ł ę
Rada  Miasta Gda ska  do opracowania tego  planu  przyst pi a  swoj  uchwa  z marcań ą ł ą łą  
2005r..  Szczegó owe   analizy   wst pnych   prac    projektowych  wykaza y   koniecznoł ę ł ść 
weryfikacji dotychczasowych rozwi za   komunikacyjnych zak adanych  w dzielnicy  Osowaą ń ł  
w z zakresie komunikacji  drogowej  w rejonie przed u enia  ulicy Kozioro ca  na odcinkuł ż ż  
pomi dzy  ulicami  Junony i  Nowy wiat  –  na cz ci,   na której  by a  cie ka pieszo-ę Ś ęś ł ś ż
rowerowa. 
Jedynym w a ciwie  zagospodarowaniem na dzie   dzisiejszy  jest  zabudowa  wielorodzinnał ś ń  
przy ul. Antygony  i  równie  nowo   powstaj ce  tam  budynki. Pozosta y  obszar  to tereny  ,ż ą ł  
niezagospodarowane  i wykorzystywane  obecnie  rolniczo. Zlokalizowana jest tam również 
zabudowa    zagrodowa  w postaci  dwóch  budynków. Znajduje  si   tam równie  m odnikę ż ł  
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brzozowy,  nieu ytki oraz  odcinek ulicy  Kozioro ca. Ulice   wewn trzne  utwardzoneż ż ę  
zespo u  zabudowy  wielorodzinnej i  reszta  ulic  wewn trznych nieutwardzonych.  ł ę
Do planu przyst piono na wniosek  w a cicieli  dzia ek o cznej  powierzchni  ok. 2 ha,ą ł ś ł łą  
le cych w pó nocnej cz ci opracowania pozbawionych aktualnego planu zagospodarowaniażą ł ęś  
przestrzennego, niezabudowanych, co  umo liwia o wydanie  decyzji  o warunkach zabudowy.ż ł  
Plan  obejmuje  obszar   o powierzchni  33 ha i graniczy:
• od pó nocy  - ul.Junony ł
• od zachodu   - ul. Zeusa,
• od po udnia   - ul. Nowy wiatł Ś
• od wschodu  - przed u enie  ulicy  Kozioro ca i ten odcinek  zosta  w czony  w obszarł ż ż ł łą  

opracowania.
W  „Studium…”  teren  ten  przeznaczony   by  pod  zabudow  mieszkaniow  i  zbiornikł ę ą  
retencyjny. Teren po o ony  jest w  zlewni  rzeki Raduni zasilaj cej  uj cie  powierzchnioweł ż ą ę  
wody Straszyn i w obr bie otuliny Trójmiejskiego Parku Krajobrazowego.ę
Teren  zagospodarowany   jest  uzbrojony  w  media  za  wyj tkiem  kanalizacji  deszczowej.ą  
Natomiast   pozosta y  teren  nie posiada adnych mediów. ł ż
Do planu wp yn y  wnioski  jedynie od gestorów sieci.ł ęł

Ustalenia planu:
Plan jest  sporz dzony w  dwóch  wariantach. Najpierw omówi   ustalenia wspólne  dla obuą ę  
wariantów .
Analiza   wykaza a   potrzeb   przed u enia    ulicy  Kozioro ca.  Podtrzymana   zosta ał ę ł ż ż ł  
rezerwacja   pod  planowany  zbiornik retencyjny.  Z uwagi  na nieuregulowane   stosunki 
w asno ciowe  cz ciowo  wydzielonych  ulic   podj to   prób   regulacji   uk aduł ś ęś ę ę ł  
komunikacyjnego. 
Warianty   ró ni  z si  w a ciwie  tylko samym przebiegiem ulic, nie za   przeznaczeniemż ą ę ł ś ś  
stref, które w  obu  wariantach przedstawiaj   si  tak samo. Przyj to  zasad , aby terenyą ę ę ę  
przyleg e  do dróg zbiorczych  przeznaczy  pod  funkcj  mieszkaniowo –us ugow , a cz cił ć ę ł ą ęś  
centralnej pod mieszkaniówk . Dla terenów  przeznaczonych pod zabudow   mieszkaniow  ię ę ą  
mieszkaniowo -us ugow   przyj te  zosta y wska niki  podobne  dla terenów przyleg ych  doł ą ę ł ź ł  
opracowywanego obszaru, wynikaj ce  z  istniej cego zagospodarowania  terenu w cz cią ą ęś  
pó nocnej.   We   wszystkich   terenach  ustala   si  przeznaczenie   50%   dzia ki  podł ę ł  
powierzchnie  biologicznie  czynn  ze wzgl du na wielki  niedobór  zieleni w tej cz ci . ą ę ęś
W wariancie  I -  wydzielone  zosta y, na ca ej  d ugo ci  wszystkie  drogi, które  w cz ci sł ł ł ś ęś ą 
drogami  gminnymi jak  równie  droga -   na  dole  rysunku planu - oznaczona   010-KD80,ż  
która  ca kowicie przebiega  po terenie prywatnym. Plusem   tego wariantu jest  uregulowanył  
system ulic  obs uguj cych  ca y  teren znajduj cy  si  pomi dzy ulicami zbiorczymi Junony,ł ą ł ą ę ę  
Zeusa , Nowy wiat . Droga  oznaczona  symbolem 010-KB80  przeprowadzono po po owieŚ ł  
terenów  nale cych do ró nych w a cicieli. Po prze o eniu  istniej cych  tam sieci  jestżą ż ł ś ł ż ą  
mo liwo   uzyskania ok.  4.654 mż ść 2 terenów gminnych. Minusem tego  wariantu jest  du yż  
koszt dla  gminy z tytu u  wykupu  terenu  pod drogi  w stosunku  do wariantu  drugiego. ł
Do  wykupu   pod  drogi  jest 19.355 m 2 terenu .
Wariant II   -   w a ciwie   reguluje  tylko t  cz   ulic,  która jest   po  cz ci   stanowił ś ą ęść ęś  
w asno   gminn . Natomiast  pozosta e  drogi, to s  d roki pokazane  jako drogi  wewn trzneł ść ą ł ą ę  
zalecane.  Minusem  tego  wariantu jest to, e  brak jest konkretnego  uk adu  ulic, któreż ł  
obs ugiwa yby ten teren.  Pokazany  uk ad ulic  mo e  poci gn   za  sob  niekorzystneł ł ł ż ą ąć ą  
rozwi zania   komunikacyjne  w   wyniku  oszcz dno ci  terenu   przeznaczonego  podą ę ś  
komunikacj .  Skutki ekonomiczne  - do wykupu 6.639 mę 2 terenu. 

Radna  Ma gorzata Chmiel – cz onek Komisjił ł
Czy   jest wykupiony  teren  pod  zbiornik retencyjny? 
Pani  Ma gorzata Walicka –Podolska  -  projektanta planuł
W ewidencji  u nas figuruje jako w asno   prywatna . ł ść
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Radny Ryszard  Klimczyk – cz onek Komisjił
Jaka  jest powierzchnia  terenu  przeznaczonego pod mieszkaniówk  i  jakie s  ewentualnieę ą  
zalecane podzia y  dzia ek. ł ł

Pani  Ma gorzata Walicka –Podolska  -  projektanta planuł
Zalecane  podzia y  dzia ek  s   narysowane  na  rysunku planu, w  planie  okre lone s  ichł ł ą ś ą  
wielko ci minimalne, ani  maksymalne.  Ca y  teren  to 12,88 ha.ś ł
My  proponujemy  podzia   pod za budow   jednorodzinna, ale  mo e  by  tam równieł ę ż ć ż 
zabudowa   wielorodzinna.  Ograniczenia   to  wysoko   zabudowy   do  12  metrów  ,ść  
intensywno  1,0, 50%  przeznacza   si  pod  ziele   biologicznie  czynna,  a   40%  podść ę ń  
zabudow . ę
Preferujemy  wariant  I, poniewa   on naszym zdaniem  reguluje ewidentnie uk ad   dróg  iż ł  
sieci.  

Pani  Ma gorzata Walicka –Podolska  -  projektanta planuł
Mo e   przedstawicie  Rady   Osiedla   Osowa   powie,  jaki   wariant   jest   ich  zdaniemż  
korzystniejszy.

Pan Maciej Przybylski  -  Zarz d  Osiedla  Osowaą
Je eli  chodzi o Osow   to  s   tam du e  zaniedbania, które  nale y  nadrobi  i my l , eż ę ą ż ż ć ś ę ż  
planuj c   zagospodarowanie   nowego  terenu,  dobrze  by oby   unikn   sytuacji,  któreą ł ąć  
budzi yby  konflikty lub uniemo liwi   racjonalne komunikowanie si . ł ż ą ę
Dlatego   podoba mi si   wariant I  i proponowa bym przyj cie  takiego  rozwi zania.  ę ł ę ą

Radny Tadeusz M kal – przewodnicz cy Komisjię ą
Czy przyj cie  tego planu  wymaga zmiany „Studium…” . Czy przekszta cenie ci gu pieszegoę ł ą  
w  ulice  jest  zgodne ze „Studium…”.

Pani  Ma gorzata Walicka –Podolska  -  projektanta planuł
To jest  ulica lokalna, wi c  nie  jest  pokazana w „Studium…”, wiec  nie  wymaga  to zmiany. ę

Radny Tadeusz M kal – przewodnicz cy Komisjię ą
Nie widz   wi cej  g osów  w dyskusji, wi c  przyst pujemy  do g osowania.ę ę ł ę ę ł
Mamy dwa  warianty. Wariant  I  jest  bogatszy, pe en dost p  do  dróg  publicznych  tychł ę  
du ych  obszarów.ż
Wariant  II  z ograniczona wielko ci   dróg  publicznych, który  wywo uje  pewny niepokójś ą ł  
projektantów, mówi cy  o tym, e  w przysz o ci  mo e  zakra   si   pewien chaos  wą ż ł ś ż ść ę  
realizacji  uk adu  drogowego.ł
Proponuj  g osowa  –  poddam pod g osownie  wariant  I:   kto zag osuje za nim  to jest zaę ł ć ł ł  
wariantem I, a  kto  przeciwny tzn, e jest za wariantem  II.ż
Kto z Pa stwa  Radnych  jest za  wyborem wariantu I ?ń

• Za  5  g osów, przy zero przeciwnych i   2 g osach wstrzymuj cych si . ł ł ą ę

W wyniku  powy szego  g osowania, Komisja  ż ł wybra ał  rozwi zania   komunikacyjne zawarteą  
w  wariancie I.

Kto z Pa stwa Radnych jest  za  pozytywnym zaopiniowaniem  zaprezentowanej koncepcjiń  
planu z  wariantem I ?

• Za  6 g osów, przy  1 glosie  wstrzymuj cym si . ł ą ę

Opinia:
Komisja   -  6 g osami za, przy 1 g osie  wstrzymuj cym sił ł ą ę –  pozytywnie zaopiniowa ał  
zaprezentowan    w wariancie  I koncepcje  planu  dla   rejonu ul.  Junony i Antygony. ą
Opinia Nr 101-26/201/2005    stanowi za cznik nr  8  do protoko u.łą ł  
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PUNKT   2.3
Opiniowanie  koncepcji  miejscowego planu  zagospodarowania  przestrzennego 
Oliwa  Górna,  rejon Katedry Oliwskiej    

Koncepcj  powy szego  planu omówi a  pani  ę ż ł Pani  Edyta Damszel  - Turek  -projektant 
planu.  Omówi a   sytuacj  planistyczn , struktur  w adania,   stan zainwestowania orazł ę ą ę ł  
uwarunkowania  konserwatorskie. 
Dalej  powiedzia a  mi dzy innymi:ł ę
W  lutym  20005  przyst piono  do sporz dzania  przedmiotowego  planu.  W czerwcu, naą ą  
wniosek Konserwatora, uchwa a   o przyst pieniu  zosta a  zmieniona, który  wnioskowa   oł ą ł ł  
wy czenie  z granic  opracowania  terenu sprzed  Katedry, tzw.    dawnej Szafarni. łą
Celem    opracowania   tego   planu  jest   korekta  dotychczasowych  sztywnych   ustaleń 
konserwatorskich, zgodnie  z  koncepcj   zagospodarowania, opracowan   w Biurze Rozwojuą ą  
Gda ska    w nast pstwie  uprzednio zorganizowanego  konkursu na ten teren. ń ę
Plan obejmuje tereny o powierzchni   6 hektarów. Granice planu okre laj  ulice  Cystersów,ś ą  
Stary  Rynek Oliwski , Spacerowa  i ul. Opacka. 
Wg „Studium…”  teren znajduje si  w centralnym pasie  us ugowym, w ca o ci  wpisany  jestę ł ł ś  
do rejestru   zabytków,  jako uk ad   urbanistyczny  Starej  Oliwy  wraz  z  zespo em  Potokuł ł  
Oliwskiego. 
Obecny miejscowy  plan zagospodarowania   miejscowego  Zespo u  Pocysterskiego  z 2000r.ł  
na przedmiotowym terenie  przewidywa   mi dzy innymi:ł ę

• na terenie m yna   -  przetwórstwo  spo ywczo – rolne,ł ż
• na terenie  po dawnym  ogrodnictwie - us ugi z zakazem zabudowy ,ł
• ziele   ogólnodost pn   - tereny wzd u   Potoku,ń ę ą ł ż
• us ugi  o wiaty, przedszkoleł ś

Do planu  wp yn o  do   sporo  wniosków. ł ęł ść
Wnioski  uwzgl dnione, to mi dzy  innymi:ę ę
• dopuszczenie parkingu z  us ugami,  ł
• utrzymanie    funkcji o wiaty, przedszkola  ś
• zapewnienie  obs ugi  technicznej Potoku Oliwskiego, pas  minimum  3 metrów,  ł

Wnioski, które  zosta y  odrzucone, to  w wi kszo ci  na uwarunkowania konserwatorskie,ł ę ś  
b d  niemo liwo   ich zrealizowania. I tak: ą ź ż ść
• dopuszczenie zabudowy  pomi dzy Potokiem a Katedr , ę ą
• likwidacji     funkcji   mieszkaniowej,  a   dopuszczenie   tylko   funkcji     us ugowejł  

zwi zanej z  kultur , turystyka i gastronomi , ą ą ą
• na cz ci terenu  zosta o  to  zrealizowane, ale nie wsz dzie si   to  uda o,ęś ł ę ę ł
• dopuszczenie podzia ów poprzecznych na  dzia kach – w  przedmiotowym terenie  jest  toł ł  

zakazane przez  wytyczne  konserwatorskie, 
Na  terenie  tym  zorganizowany  zosta   konkurs wewn trzny w Biurze  i w  ustaleniu  zł ę  
Konserwatorem powsta y  trzy   mo liwo ci  nowej zabudowy. I tak:ł ż ś
• Na zapleczu zabudowy  Cystersów, czyli odtworzenie jakby danej zabudowy  folwarcznej. 
• Visa vis  Katedry  na  skwerku, gdzie obecnie s   dwie   budki, jedna  z pami tkami, aą ą  

druga gastronomiczna, Konserwator  dopu ci   tam  odtworzenie  zabudowy, ś ł
• Na  roku, przy  ul. Cystersów  odtworzenie zabudowy  i  dopuszczenie  nowej. 
Koncepcja  planu :
W planie wyznaczono  16  stref  funkcjonalnych. Na wi kszo ci   terenu  dopuszczona  zosta aę ś ł  
funkcja  us ugowo –  mieszkaniowa.   Na ca ym terenie planu  wysoko   zabudowy  nieł ł ść  
mo e  przekroczy   10  metrów  i  jest   to sztywne   ustalenie   konserwatorskie.  S   toż ć ą  
zazwyczaj   dwie  kondygnacje z dachem dwuspadowym.  Plan zakazuje  wtórnych podzia ów.ł  
Ró nice  pomi dzy  obowi zuj cym planem a  projektem   to: ż ę ą ą
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• Wzd u   ca ego  Potoku zaproponowano  ziele    ogólnodost pn  z  mo liwo cił ż ł ń ę ą ż ś ą 
wybudowania  visa  vis   wej cia   do  Katedry   i  jakby  na  zapleczy  m yna   obiektówś ł  
gastronomicznych  do obs ugi  tego  ca ego  terenu zielonego.   Dopuszczono  zabudowł ł ę 
1,5 metra od   linii  rozgraniczaj cej   Potoku.ą

• Zaprojektowano  parking  z  30  –ta  stanowiskami    autobusowymi   i  100  miejscami 
postojowymi  dla  samochodów  osobowych.  W ustaleniach  urbanistycznych  zapisujemy 
minimum 20 miejsc  postojowych  dla autobusów  i  100 dla  samochodów  osobowych.

• Nowym  elementem   jest  droga  dojazdowa  do zaplecza  m yna  i  dzia ki   us ugowej  wł ł ł  
s siedztwie, przez co zapewnia  si   lepszy  dojazd  do  m yna, terenu  us ugowego  orazą ę ł ł  
do obs ugi  terenu  zielonego  oraz  do  obs ugi  parkingu. ł ł

Radna  Ma gorzata  Chmiel  - cz onek  Komisjił ł
Przedszkole przy  ulicy  Cystersów. Jaka  jest w planie   zapisana  funkcja  dla tego  terenu?

Pani  Edyta Damszel  - Turek  -projektant planu.
Funkcja  us ugowo –  mieszkaniowa,  jako przedszkole  istniej ce   nie  mieszcz ce   si   wł ą ą ę  
strefie.  Funkcj  istniej cego  przedszkola  plan ten utrzymuje, ale nie jest zasadne, aby naę ą  
tym terenie powsta o jeszcze  jakiekolwiek inne przedszkole. ł

Radna  Ma gorzata  Chmiel  - cz onek  Komisjił ł
Ale  dlaczego   przedszkole  to  nie mie ci  si    w danej  funkcji?ś ę

Pani  Edyta Damszel  - Turek  -projektant planu.
Ze  wzgl du  na standardy  akustyczne  dla ca ego  terenu.ę ł
Za o enie   by o  takie,  aby   na  tym  terenie  w  s siedztwie   katedry,  s siedztwie  terenuł ż ł ą ą  
zielonego  nie powsta a nast pna  tego  typu  placówka . Je eli  funkcja  tego istniej cegoł ę ż ą  
przedszkola  mai aby  by   zapisana sztywno w planie, to nale a oby  wydzieli   dodatkowł ć ż ł ć ą 
stref   na  przedszkole, czyli  stref  51.  Ulic  Cystersów  je dzi  miejski  autobus. ę ę ą ź

 Radna  Ma gorzata  Chmiel  - cz onek  Komisjił ł
Ale jest  to wyj tkowo  cicha  ulica, Przedszkola realizuje si    w du o  gorszych miejscach. ą ę ż

Pani  Edyta Damszel  - Turek  -projektant planu.
W czasie  sezonu tam parkuje  17-18  autobusów  co   godzin .ę

Pan Marek Piskorski  - Dyrektor  Biura  Rozwoju Gda ska ń
Sprawdzimy  jaki  jest  poziom  akustyczny, bo  to e przeje d a tam od czasu  do czasuż ż ż  
pojedynczy  autobus,  to  nie ma znaczenia, poniewa   liczy  si   tutaj  ekwiwalentny poziomż ę  
ha asu, czyli u redniony. Obiekty  dla  dzieci i m odzie y  wymagaj   szczególnego  rygoruł ś ł ż ą  
akustycznego. Wi c  je eli w stanie  istniej cym  ten parametr  nie b dzie podtrzymany, toę ż ą ę  
jedynie mo emy  tak zapisa , jak w tej  chwili jest w naszym projekcie planu. Je eli  oka eż ć ż ż  
si ,  e   ten standard  akustyczny  jest  tutaj  mo liwy, w zasadzie  powinien si   okaza ,ę ż ż ę ć  
poniewa   ulica jest  planowana jako ulica lokalna -  to  wtedy   zmodyfikujemy. Je eli  nież ż  
b dzie  przeciwwskaza  akustycznych,  to b dzie  tutaj zwyczajna strefa  mieszkaniowo –ę ń ę  
us ugowa, czyli przedszkole   b dzie mie ci o si  w przeznaczeniu. ł ę ś ł ę

Radny  Ryszard  Klimczyk  - cz onek Komisjił
Przy  wszystkich  tutaj wymienionych zastrze eniach  nale y  jednak  uzna  e  jest   toż ż ć ż  
spokojny  rejon. Bez  najmniejszych  problemów mo emy  znale  przyk ady  placówekż źć ł  
o wiatowych  czy  wychowawczych, które  znajduj  si  w strefach  bardziej  ha a liwych  i oś ę ę ł ś  
wiele  bardziej  niebezpiecznych.
Teren 003 -  z mojej  wiedzy  wynika,  e  na tym terenie, na  zapleczu  frytkarni,  kilka  latż  
temu  postawiono  du y  dom, i s  du e  w tpliwo ci co  do tego, czy  powsta   on tamż ą ż ą ś ł  
legalnie.   Wszcz te   s  tam   ju  jakie   procedury  administracyjne  i  pytam  –  czyę ą ż ś  
ustanowienie  tam  strefy   31   nie  spowoduje     tam  zalegalizowania  jakie   samowoliś  
budowlanej i czy  projektanci  brali  to pod  uwag .  ę
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Pani  Edyta Damszel  - Turek  -projektant planu.
Sprawdz   to,  bo  nie  potrafi    dzisiaj na  to odpowiedzie . ę ę ć

Radna  Ma gorzata  Chmiel  - cz onek  Komisjił ł
B d   g osowa a  przeciwko  tej   koncepcji  planu z uwagi  na to,  e  najpierw  nale yę ę ł ł ż ż  
wyja ni   sytuacj   z przedszkolem i  tym ha asem. Dwa  lata  temu, wszyscy  radni  tegoś ć ę ł  
okr gu   byli   zaanga owani    w  utrzymanie   tego  przedszkola,  a  jednym  z  g ównychę ż ł  
argumentów, e   nie  uda o si  go zlikwidowa   by o  to, e  zapis w planie  jednoznacznież ł ę ć ł ż  
mówi ,  e  teren  ten  jest  przeznaczony   pod przedszkole.  W  zwi zku   z   tym  wykluczał ż ą  
wprowadzenie  tam jakiejkolwiek innej  funkcji i przejecie  przez  kogokolwiek  innego  tego 
budynku.  
Ja   ten  prezentowany   tutaj   plan  i  jego  zapisy   odbieram  tak,  e  jest   to   droga  doż  
zlikwidowania  tego  przedszkola. Oczywi cie  mog   si  w myli . ś ę ę ć
Proponuj ,  o oddalenie  opiniowania  tej  koncepcji  do czasu   jednoznacznego  wyja nienia,ę ś  
co  znaczy du y  poziom ha asu. ż ł

Pan Marek Piskorski  - Dyrektor Biura  Rozwoju Gda skań
Namawiam Komisj ,  aby  jednak  opiniowa a   zaprezentowan   tutaj  koncepcje   planu.ę ł ą  
Kwestia  ta  jest  bardzo atwa  do rozstrzygni cia i zostanie  rozstrzygni ta.  Je li  nie mał ę ę ś  
przekroczenia   nat enia   ha asu,   to   zostanie  tutaj  ustanowiona strefa   mieszkaniowo-ęż ł
us ugowa, czyli  taka  jaka  jest  tutaj proponowana   i  nie b dzie  potrzeby wykazywania, eł ę ż  
przedszkole   istnieje  na    zasadzie  art.  35   do  czasu  wprowadzenia  zagospodarowania 
zgodnego z   planem, bo  to przedszkole  b dzie zgodne z planem.  I tak  zrobimy, je li się ś ę 
oka e, e nie ma tam przekroczenia  ha asu. Je eli   przekroczenie  jest, to niestety, ale  nież ż ł ż  
stanie  si  tak jak mówi  pani Radna. S  przedszkola przy   ruchliwych  ulicach, ale one  nieę ą  
trzymaj  parametrów  i w zwi zku z tym, s  one nielegalne. ą ą ą
Je eli   ten standard   nie jest   w tym przypadku  utrzymany, to  tym samym on nie jestż  
mo liwy  do utrzymania i  niestety nie mo emy  zaplanowa   czego,  co  by oby sprzeczne zż ż ć ł  
prawem, ale  co nie zmienia  postaci rzeczy, ze na zasadzie  art. 35  ustawy o planowaniu 
przestrzennym, przedszkole  to  Moz   tam istnie   tak  d ugo, jak b dzie  taka  potrzeba.ę ć ł ę
.
Radna  Ma gorzata  Chmiel  - cz onek  Komisjił ł
Ja  chcia abym , aby w tym planie dla  tego  przedszkola zapisana by a us uga o wiaty. ł ł ł ś

Pan Marek Piskorski  - Dyrektor Biura  Rozwoju Gda skań
Rozumiem  e  taki  jest   Pani  wniosek  ,  ale   uwa am,  e   plan  zagospodarowaniaż ż ż  
przestrzennego  nie jest  po  to, aby ustala   polityk   miasta  w zakresie  czy  przedszkole  jestć ę  
potrzebne  czy te  nie. ż

Radny Ryszard Klimczyk  - cz onek Komisjił
Plan   zagospodarowania  przestrzennego,  chocia  nie   jest   instrumentem   prowadzeniaż  
polityki  o wiatowej  czy wychowawcze, top jednak w ca okszta cie swojego znaczenia  maś ł ł  
znaczenie. Tzn. cz sto  stanowi zach t   dla  innych  urz dników  na spojrzenie  na takieę ę ę ę  
przedszkole  mniej przychylnym okiem, kiedy  tam si   pojawia teren   do zbycia, inwestorówę  
i jeszcze  tysi c innych  interesów, uwarunkowa   itd.,itd.ą ń

Pan Marek Piskorski  - Dyrektor Biura  Rozwoju Gda skań
Je li  chodzi  tylko  o zach t ,  to  bardzo  dobrze.  Ja jestem ch tny, eby my z spsiali  tam,ś ę ę ę ż ś  

e  zaleca  si  zachowanie   funkcji przedszkola . Zaleca, a nie jako  prawnie  wi ce twardeż ę ążą  
ustalenie zapisem  konkretnego  przeznaczenia. To jest  zasadniczo  inna  sytuacja, ni  wż  
przypadku, kiedy  rezerwujemy  teren pod nieistniej ce  przedszkole i musimy ewentualnieą  
wszcz   post powania  wyw aszczeniowe. ąć ę ł

Radny  Janusz  Kasprowicz – cz onek Komisjił
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Na  obecny  stan Pa stwa ofert, ja b d  przeciwny  tej  koncepcji, ale  równie   jeszcze  zń ę ę ż  
innego powodu. 
Interesuje  mnie  ten fragment   terenu, przy Katedrze,  na którym   wy czono  mo liwołą ż ść 
zlokalizowania  us ug, pos uguj c   si  a argumentem konserwatorskim.  Zastanawiam si  czył ł ą ę ę  
my nie zbyt szybko, zbyt   cz sto i  zbyt   dowolnie   tymi argumentem si  pos ugujemy,ę ę ł  
zas aniaj c  niejako istot   problemu. Mam takie przekonanie, e te dzia ki  prywatne, sł ą ę ż ł ą 
dzia kami  do zagospodarowania  i nie widz   najmniejszego powodu,  adnego  sprzeciwuł ę ż  
wobec tzw. interesu  spo ecznego, eby  pozwoli   na tym  prywatnym gruncie  zainwestował ż ć ć 
w us ugi, tzw.  towarzysz ce. ł ą
Sprawa  konserwatorska w sensie  opinii, których  kilka  na ten temat  czyta em,  jest na tyleł  
w tpliwa, e te  opinie  by y cz sto  rozbie ne.  Spotka em  si   ze zdaniem, w którym chodzią ż ł ę ż ł ę  
o  ochotne  cz ci  zachodniej   ciany  katedralnej w sensie  tych  dozna  estetycznych ięś ś ń  
walorów  historycznych. Ta  cz    muru  Katedry  jest  widoczna od  strony ulicy  Opackiejęść  
jesieni   i zim .  Latem ,,kiedy  przybywa  tan najwi cej  turystów nie wida   jej w ogóle. Jaką ą ę ć  
podejdziemy   bli ej   pod   mur,  to  zauwa ymy,  e   Konserwatorowi    w  ogóle   nież ż ż  
przeszkadza o wyda  zezwolenia na  budow   czego ,  mi dzy cian  Katedry a  muremł ć ę ś ę ś ą  
okalaj cym  te   Katedr .   Je eli   móg   tam  powsta   taki  kompleks   biurowy  i   nieą ę ż ł ć  
przeszkadza    Konserwatorowi,  to   tym  bardziej  mog  powsta   wysoce   estetyczneł ą ć  
nawi zuj ce    do architektury,  historii,  atmosfery   zabudowy  us ugowe,  które  pozwolą ą ł ą 
tury cie  odpocz   i nacieszy  si   widokiem  starych murów, popijaj c  kaw    czy herbat .ś ąć ć ę ą ę ę  
Prosi bym o wyja nienie, czy tego  typu   zastrze enie  i ograniczenie  jest  tam konieczne ił ś ż  
czy  jest  ono uzasadnione.

Radny Marek Bumblis  - cz onek Komisjił
Te wszystkie  g osy w  dyskusji wiadcz   o tym, eby ten plan  uchwali   jak najszybciej , boł ś ą ż ć  
jest  to tak unikalne  miejsce, a plan  stworzy  tam  znacznie bardziej  uporz dkowane  atrakcjeą  
turystyczne.
Czy konsekwencja tego planu b dzie uspokojenie  tego  ruchu wzd u  osi ulicy Cystersówę ł ż  
wr cz   do  sporadycznego  ruchu ko owego, lokalnego. Czy  istniej cy  parking w cz cię ł ą ęś  
po udniowej  zachowa  swoj  racje  bytu. ł ą

Radny Maciej Lisicki  - wiceprzewodnicz cy  Komisjią
Przychylam  si   tutaj  do   w tpliwo ci  Radnej  Chmiel  o tyle, e   uwa am, e   na terenieę ą ś ż ż ż  
010-M/032 nale y  dopu ci   funkcj  przedszkola  dopu ci  jej  dalsze trwanie, ale nie z  art.ż ś ć ę ś ć  
35, tylko  z  tytu u  zapisów  planu. Oczywi cie, je eli  przedszkole  to straci oby  z czasemł ś ż ł  
racj    bytu, to  aby zapis  by   taki, aby  mo na  by o  p ynnie i   przekszta ci  ten teren naę ł ż ł ł ł ć  
mieszkaniówk    lub us ugi. Równie , aby  w przypadku zamkni cia  tego  przedszkola, zaę ł ż ę  
jaki  czas  mog o  ono  tam  tak e  powsta .  Kwestie   akustyczne   mo na   rozwi zaś ł ż ć ż ą ć 
technicznie.
Radni  poprzedniej   kadencje   pami taj  wielk  awantur   o  teren  przy  Katedrze,  gdzieę ą ą ę  
mieszcz    si    punktu  handlowe.  Na  terenie   tym jest   tylko w a ciwie  tylko  dwóchą ę ł ś  
w a cicieli, po rodku potok.  Przy  dyskusji wówczas nad tym planem, idea  by a  taka, eł ś ś ł ż  
warto ods oni   Potok,  uporz dkowa  go, zlikwidowa   te  wszystkie   brzydkie  budki, ał ć ą ć ć  
w a cicielom  umo liwi   na ich terenie inwestowanie. Jestem za tym, aby   takie  us ugi  jakł ś ż ć ł  
gastronomia by a zlokalizowana  w tym miejscu  /ł pokazano  na rysunku  planu/  a  nie ma 

adnych przeszkód,  eby w  funkcji  62  ulokowa    adne  stoliki z parasolami. Teren  by byż ż ć ł ł  
tam ods oni ty,  zielony  na ca ym obszarze   z  ewentualnymi  elementami  gastronomi, ał ę ł  
zabudowa  po  drugiej  stronie  Potoku. I  tak  jest w planie  obecnym i nie widz  powodów, dlaę  
których  mieliby my   cos   tutaj  zmienia .  Jest   to  rozwi zanie   dobre i  nie  krzywdz ceś ć ą ą  
w a cicieli.  ł ś

Pan Marek Piskorski  - Dyrektor Biura  Rozwoju Gda ska ń
Pan Lisicki  namalowa  pi kn  wizj  zagospodarowania  tego terenu i ona jest rzeczywi cieł ę ą ę ś  
mo liwa   do zrealizowania  pod  rz dami obowi zuj cego  planu  i  tego  opracowywanego.ż ą ą ą  
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Stanowisko  Konserwatora jest  nies ychanie  konsekwentne, precyzyjne i ostateczne. Jestł  
to  obszar  wpisany  do rejestru. Je eli, tak jak mówi  radny  Bumblis, eby ten plan  szybkoż ż  
ustali , to b d   doradza  Prezydentowi, eby  odrzuci    wniosek  radnego  Kasprowicza  oć ę ę ł ż ć  
dopuszczenie  tam jakie   zabudowy.  Argumenty  z Konserwatorem na ten temat  zosta y  juś ł ż 
wyczerpane  i nie b dziemy  tego  powtarza . By   mo e  zaprojektowane  rozwi zanie nieę ć ć ż ą  
jest nadzwyczajne, by  mo e   mog oby  by   lepsze, ale tak Konserwator  chce. ć ż ł ć

Pani Edyta  Damszel-Turek  -  projektant planu
W karcie  terenu  003-M/U31 jest  dok adnie  zapisane dok adnie   to o czym mówi   radnył ł ł  
Lisicki, mianowicie, e  pasie     10 metrów, 1,5  metra od  koryta Potoku, na ka dej z  tychż ż  
dzia ek  dopuszcza si   jeden obiekt  gastronomiczny  o maksymalnej  powierzchni 80mł ę 2. 
Konserwator  zgodzi   si   na lokalizacj , po drugiej  stronie  Potoku,  sezonowych ogródkówł ę ę  
gastronomicznych. 

Radny Maciej Lisicki – wiceprzewodnicz cy Komisjią
Jako  argument  na  obron   zapisu  ZP62  dla terenu 004  powiem tak, e  gdyby my  mielię ż ś  
tutaj inny zapis, to  te  brzydkie budki  by yby tam sta y jeszcze lat  pi dziesi t. Natomiastł ł ęć ą  
przy takim zapisie jest nadzieja, e  one  znikn . ż ą

Pani Edyta  Damszel-Turek  -  projektant planu
Terenu  004-ZP62   to teren zieleni urz dzonej z  Potokiem Oliwskiem, a zapis  w punkcieą  
karty  brzmi:  zapewnienie  dost pu  technologicznego   w postaci  pasa szeroko ci  4 metrówę ś  
wzd u   Potoku,  zakaz   zabudowy.  Dopuszcza    si   lokalizacj  sezonowych ogródkówł ż ę ę  
gastronomicznych  zwi zanych z budynkami gastronomicznymi na terenie 003. Jest  jeszczeą  
wymóg   co  do ustale    konserwatorskich : dopuszcza si  na Potoku ń ę
Oliwskiem k adek o maksymalnej szeroko ci  1,5 metra. ł ś
Czyli  stwarzamy  prywatnym inwestorom na  wykonywanie  dotychczasowej  dzia alno ci,ł ś  
ale w  przyzwoitych warunkach   i zgodnie z prawem. 

Tadeusz M kal – przewodnicz cy  Komisjię ą
Radna  Chmiel z o y a wniosek, aby  g osowanie nad  t  koncepcj    planu  od o y   doł ż ł ł ą ą ł ż ć  
czasu wyja nienia  kwestii przedszkola  pod katem akustyki  i ewentualnej zmiany  funkcji naś  
tym terenie oraz  zbadanie ewentualnej  samowoli budowlanej, o której wspomnia   radnył  
Ryszard  Klimczyk.
Kto z  Pa stwa   Radnych jest za  takim wnioskiem? ń

• Za  4 g osy, przy 2 przeciwnych i 1 g osie wstrzymuj cym si .  ł ł ą ę
Wniosek uzyska  poparcie. ł

PUNKT   2.4
Opiniowanie  koncepcji  miejscowego planu  zagospodarowania  przestrzennego 

ródmie cie, rejon w z a komunikacyjnego Brama Oliwska Ś ś ę ł

Koncepcje  planu   omówi a   ł Pani  Daniela  Milan  –  Konopka   -  projektant   planu. 
Powiedzia a  mi dzy innymi:ł ę
Obszar  planu  znajduje si   na  styku  dzielnic  ródmie cia i Wrzeszcza. Ograniczony  jestę Ś ś  
ulicami: Alej  Zwyci stwa, ul. D browskiego, granic   Kolonii Przybyszewskiego  Ochot  ią ę ą ą ą  
Jordana, terenami     Akademii Medycznej   i zapleczem zabudowy przy ul. Kopernika. Obszar 
opracowania  to  teren o powierzchni  23  ha.
Tern planu w du ej  cz ci zajmuj  lasy komunalne, cmentarze  i mogi y  wojskowe.  Zż ęś ą ł  
punktu widzenia  zagospodarowania przestrzennego najbardziej interesuj cym  nas  obszaremą  
jest  teren placu zwanego  Placem Zebra   Ludowych.  Powierzchnia  w cz ci  utwardzona.ń ęś  
Teren w du ej  cz ci znajduje  si   w OSTAB-ie , jest w  strefie  konserwatorskiej, tzn. wż ęś ę  
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strefie   ochrony  ekspozycji,  a  cmentarz   znajduje  si   w strefie   wpisanej  do rejestruę  
zabytków. 
Teren  w ca o ci  nale y  do Gminy Gda sk i generalnie   ca a  infrastruktura   po o ona jestł ś ż ń ł ł ż  
w ulicach, jedynie w cz ci wschodniej biegnie  magistrala  ciep ownicza. ęś ł

Nast pnie   omówiona   zosta a  sytuacja   planistyczna,  istniej ce   zainwestowanie,ę ł ą  
dost pno   komunikacyjn .ę ść ą

Koncepcja planu:
Plan  zachowuje  tereny lasów,  cmentarzy. Na  obrze ach lasu  projektuje  si   drobne  us ugi.ż ę ł  
G ówny  punkt  planu  to w ze  integracyjny.  Proponuje  si  tam dwie  funkcje:  funkcjł ę ł ę ą 
us ugow  i  funkcj  w z a   integracyjnego z dopuszczeniem  imprez  masowych.  Na terenieł ą ę ę ł  
w z a  proponuje  si    ograniczon   kubatur   do 200 mę ł ę ą ę 2, szalety, bufet. Scen  zaleca  się ę 
ustawi   na tle  lasu  Strefa  us ugowa  proponowana  jest jako  bufor   pomi dzy  parkingiemć ł ę  
a   zabudow  mieszkaniow .  Proponuj  si  nie  przekraczaln  lini   zabudowy,  trochą ą ę ę ą ę ę 
wycofan  w  stosunku   do  tych  linii,  taka   sam  jak  ma  obiekt    starego  pogotowiaą ą  
ratunkowego.   W  zapisach   planu   jest  mowa  o  tym,  aby  zabudowa   us ugowa   by ał ł  
lokalizowana  prostopadle   do ulicy.   Je li  chodzi o w ze   integracyjny,  to na tym terenieś ę ł  
jest  zako czenie   docelowo  od   3-4   linii  autobusowych,  minibusy  i  ok.  850   miejscń  
postojowych ora z postoje  taxi. B dzie  taki okres, gdzie zostanie  zlikwidowana  p tla  na  ul.ę ę  
Wa owej i Jana z Kolna,  a nie b dzie  jeszcze zbudowana  p tla  na Czerwonym Mo cie   ił ę ę ś  
wówczas b dzie  tutaj etapowe  zako czenie  ok. 10-ciu  linii autobusowych.  ę ń
Generalnie jest  taki pomys , e w  chwili, kiedy imprezy  masowe nie  b d  tak   wielkie,ł ż ę ą  
mog  jednocze nie funkcjonowa   i  p tla    autobusowa  i  impreza.   Na   rysunku planuą ś ć ę  
pokazujemy    zalecan  lokalizacj  ceny,  wej cia,  miejsca  postojowe   na  p tli  i  miejscaą ę ś ę  
odstawcze  dla  autobusów. 

Radny  Marek  Bumblis  - cz onek Komisjił
Na  ile  lat  planowane jest  to rozwi zanie ?ą

Pani Daniela Milan – Konopka  - projektant  planu.  
To jest  rozwi zanie  docelowe.  Pomi dzy  ul. D browskiego i Gie guda  planowany  jestą ę ą ł  
parking. Dodatkowo  wprowadzamy    ulice  dojazdowa na prawoskr tny   Traktu Konnego.ę  
Obecna  karczma  tam  zlokalizowana na pozwolenia  na 5 lat, i tak naprawd   nie  wiadomoę  
dlaczego  akurat  na terenie  bulwaru  akademickiego. 

Radny  Marek  Bumblis  - cz onek Komisjił
Czy    z p tl  autobusow   jest zwi zana jaka   kubatura  ?  Jak  funkcj   przewidziano   dlaę ą ą ą ś ą ę  
tych wspomnianych us ug  w cz ci pó nocnej Placu Zebra   Ludowych..ł ęś ł ń

Pani Daniela Milan – Konopka  - projektant  planu.  
Administracji, handlu i us ug. Traktowane  s  traktowane  jako bufor pomi dzy  t   dosył ą ę ą ć 
intensywn    funkcj  a  zabudowa mieszkaniow . ą ą ą
Radny  Maciej Lisicki  - wiceprzewodnicz cy Komisjią
Plan ten wzbudza mój  jaki  wewn trzny  sprzeciw. Czy ten obszar  autobusowy  ma mieś ę ć 
taki charakter  jak ko cówka    autobusów  we Wrzeszczu przy dworcu –  stoj ce  wiaty,ń ą  
przystanki,  budka  dla  kierowców, itd.?  
Jaka jest motywacja  lokowania wspomnianego parkingu? 

Pani Daniela Milan – Konopka  - projektant  planu.  
Ten parking  przy cmentarzu  s u y  dla obs ugi  cmentarza.ł ż ł

Pani Maria  Koprowska  - Kierownik zespo u  Urbanistycznego ródmie cie ł Ś ś
Jest   to  bardzo  wa ny  teren  parkingowy,  je li   chodzi  o   parkingi   strategiczne   dlaż ś  

ródmie cia. Jest  to w a nie jeden  z tych  parkingów  strategicznych  lokowanych wokóŚ ś ł ś ł 
ródmie cia. Ś ś
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Radny  Maciej Lisicki  - wiceprzewodnicz cy Komisjią
Je li  chodzi o parking  dla cmentarza, to  wg  moich  obserwacji, tak naprawd    tematś ę  
za atwiony  jest  miejscami  postojowymi wzd u   ulicy Gie guda, dlatego nie  widz  potrzebył ł ż ł ę  
urz dzania  parkingu  pod  katem cmentarza. Nie wiem jak odczytywa , e jest  to parkingą ć ż  
strategiczny  dla  ródmie cia , skoro  ten teren od o ródmie cia  jest  terem odci tym i s   toŚ ś Ś ś ę ą  
odleg o ci id ce ju  w setki metrów, a mamy pusty  parking  przy dawnej Krewetce. ł ś ą ż

Pan Marek Piskorski  - Dyrektor Biura Rozwoju Gda ska  ń
Sie  parkingów  strategicznych wokó   ródmie cia,  np. w rejonie  ulicy  Siennickiej jestć ł Ś ś  
bolesne, poniewa   nale y  limitowa   wjazd  samochodów  do ródmie cia. Jest tam nież ż ć Ś ś  
tylko  brak  miejsc   parkingowych,  ale   wg    studium  parkingowego,  które   zosta oł  
przeprowadzone  przez   in .  Fr ckiewicz  wygl da  na  to,  ze  nie  mo e   by  mowy   naż ą ą ż ć  
zaspokojenie  pe nych potrzeb parkingowych, poniewa   przepustowo   tych ulic lokalnychł ż ść  
jest za ma a.  Rozwi zaniem tego –  co stosowane jest w wielu ródmie ciach  –  jest sieł ą Ś ś ć 
parkingów  strategicznych wokó     ródmie cia, gdzie   pewna grupa  klientów  ródmiejskichł Ś ś ś  
dochodzi pieszo  lub –  na co mamy nadziej , b dzie  uruchomiona sie  minibusów, któreę ę ć  
b d   z tego i innych parkingów  dowozi    do ró nych fragmentów ródmie cia.    Omawianyę ą ć ż Ś ś  
parking jest  jednym z ogniw tej sieci parkingów  strategicznych i ma t   zalet , e  jest  pustyę ę ż  
plac, który  mo na  natychmiast  wykorzysta . Ja bym tutaj nie  toczy   sporów, czy teren 006ż ć ł  
jest  bardziej  dla  cmentarza, czy  bardziej dla celów  strategicznych. Jest  on na pewno bardzo 
wa ny  mi dzy innymi  dla  Grodziska. W cz ci bli ej ul. 3 Maja, bli ej naro nika  as wi cż ę ęś ż ż ż ę  
w  cz ci najbardziej atrakcyjnej  i naj atwiej skomunikowanej z przystankiem tramwajowymęś ł  
b dzie   stale   funkcjonuj cy  przystanek   ko cowy   autobusów.  Jak   powiedziano  juę ą ń ż 
wcze niej, zast pi on p tl    z ul. wa owej i ul. Jana z Kolna, które  zostan   zlikwidowane, boś ą ę ę ł ą  
s  na terenach inwestycyjnych.  Czy b d  tam wiaty na peronami  to nie wiem, ale  my l , eą ę ą ś ę ż  
to b dzie  porz dnie zainwestowany  teren  formie  peronów, w formie  uporz dkowanegoę ą ą  
ruchu pieszego. B d   tam równie  miejsca odstawcze autobusów, ale z czasem  mo e  to  się ą ż ż ę 
zmieni.
Reszta  tego  terenu przeznaczona jest pod ten parking  strategiczny, przy czym  istnieje  tutaj 
mo liwo , aby bezkolizyjnie pogodzi   to z funkcj  imprez kulturalnych. ż ść ć ą
Z  prognoz   komunikacyjnych wynika, e ten parking  dobrze  si  uzasadnia. ż ę

Radny Tadeusz M kal – przewodnicz cy Komisjię ą
Czy ten uk ad   drogowy, w ze  przy Bramie Oliwskiej,   jest ju  oparty o projekt  budowlany,ł ę ł ż  
który  b dzie  realizowany w  przysz ym roku.  W ramach  B dnika jest  równocze nieę ł łę ś  
przebudowa.

Pan Marek Piskorski  - Dyrektor Biura Rozwoju Gda ska  ń
Je eli  chodzi o kierunek  pó nocno – wschodni  to jest  tutaj ju  pokazany  wylot na Nowż ł ż ą 
Wa ow . Czy    wyspa centralna  jest  identyczna, wzi ta  z koncepcji, tego nie wiem, ale nał ą ę  
pewno to mie ci  si  w granicach i  nie ma  adnego poszerzania  linii  rozgraniczaj cych ,ś ę ż ą  
przeznaczonych na komunikacj . ę

Na   tym  zako czono   dyskusj  w  tym  temacie.  Komisja  nie  zg osi a  uwag   doń ę ł ł  
zaprezentowanej koncepcji  planu, w zwi zku z  czym przyst piono  do g osowania.ą ą ł

Opinia:
Komisja –  5 g osami za ,  przy  1 g osie  wstrzymuj cym sił ł ą ę –  pozytywnie  zaopiniowa ał  
zaprezentowan  koncepcje planu.ą
Opinia Nr  101-26/202/2005   stanowi  za cznik Nr 9 do niniejszego protoko u.łą ł  

PUNKT  2.5
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Opiniowanie   koncepcji   miejscowego  planu   zagospodarowania 
przestrzennego Siedlce,  rejon ulic  Struga, ostowicka i Pana Tadeusza Ł

Przewodnicz cy Komisjią   przypomnia , e  komisja  odby a  wizj  lokaln   tego  terenu.ł ż ł ę ą

Koncepcj    przedmiotowego planu  omówi a  ę ł Pani  Daniela  Milan -  Konopka – projektant 
planu. Przedstawi a    sytuacj  planistyczn ,  struktur  w adania  oraz  stan  obecnył ę ą ę ł  
zainwestowania. 
Prezentuj c  koncepcj  planu  omówi a     kwestie   kontrowersyjne.  Powiedzia a   mi dzyą ę ł ł ę  
innymi:
Ci g   pomi dzy   zabudow   szeregow  a  tym  terenem  prywatnym   wzbudza  ró neą ę ą ą ł ż  
kontrowersje.  Doszli my  do porozumienia z  w a cicielem  gruntu, e  przez   jego  terenś ł ś ż  
prowadzimy ci g pieszy,  który   biegnie  nad  magistral  wodoci gow , tym samy  tereną ą ą ą  
prywatny     podzielony  jest  na   dwie  cz ci,  W   jednej   cz ci  (od strony zabudowyęś ęś  
szeregowej)  proponujemy  ma y domek jednorodzinny  z kancelari  prawnicz . Po drugiejł ą ą  
stronie  tego  ci gu  proponowany   jest   dom wielorodzinny  po o ony  prostopadle  doą ł ż  
zbocza. Teren  – urwisko  wy czony   jest z zabudowy,  jest  w OSTAB-ie  i proponujemyłą  
tam ziele    do piel gnacji. ń ę
W parku, o który  wyst powa a  grupa mieszka ców, poprowadzone  s   ci gi  piesze. Ci gę ł ń ą ą ą  
pieszy,  który   prowadzi   do  przystanków  autobusowych,  do  ko cio a,  z   zabudowyś ł  
wielorodzinnej   ci g   biegn cy  do  parku,  itp. ą ą
Przypominam, e mieli my  dwa  przeciwstawne  wnioski . Zrealizowali my  wniosek  grupyż ś ś  
mieszka ców  i  prowadzimy   po  naszym  terenie   ci g   pieszy   i  ci g   pieszo   jezdny.ń ą ą  
Dlaczego? Jest    ulica   Maryli,  która  jest  si gaczem  o d ugo ci 420 metrów –  d ugoę ł ś ł ść 
niestandardowa,  niedopuszczalna.  W  dawnym  planie   by o  po czenie   przez   gruntył łą  
prywatne, ale  dzisiaj jest  to ju   niemo liwe, bo  tereny te  zosta y  rewindykowane przezż ż ł  
jednego  mieszka ców, co w a ciwie  przekre li o  takie  rozwi zanie. W zwi zku z czym,ń ł ś ś ł ą ą  
ulica Maryli  zako czona  jest zawrotk  i mamy po czenie  pieszo –jezdne i piesze  doń ą łą  
przystanków w autobusowych. Liczymy  si  jednak, e  b d   zg aszane  uwagi  dom planu wę ż ę ą ł  
tym zakresie. Komisja  na  jednym z posiedze   przychyli a si   do wariantu, który  otwierań ł ę ł 
du e  wej cie  do parku z mo liwo ci  zabudowy  obs uguj cej  t   funkcj , czyli  funkcjż ś ż ś ą ł ą ę ę ę 
parkow .ą

Radny Tadeusz M kal   - przewodnicz cy  Komisjię ą
Do Komisji  dwa  tygodnie  temu wp yn o pismo, podpisane  przez   kilku mieszka cówł ęł ń  
ulicy   Maryli  ,  którzy   protestuj   przeciwko wprowadzeniu   zbyt   du ej,  ich  zdaniem,ą ż  
kubatury  na tym terenie prywatnym. 

Pani  Daniela  Milan -  Konopka – projektant  planu
Teren przeznaczony pod zabudow  mieszkaniowo – us ugow , jak powiedzia am, podzielonyę ł ą ł  
jest  ci giem pieszym. Na ma y  fragment tego  terenu, wp yn   wniosek o   ma y domą ł ł ął ł  
jednorodzinny  z  kancelari  prawnicz . ą ą
Nieprzekraczalne  linie zabudowy  pokazane s  na rysunku planu, niemniej  s  tam du eą ą ż  
ograniczenia,  bo  przebiega   tam  gazoci g   redniopr ny,   wodoci g  od   której   toą ś ęż ą  
infrastruktury  jest wymagana   odpowiednia  odleg o . ł ść
Dalej  projekt planu omówi  warunki  urbanistyczne oraz skomunikowanie  tego   terenu.  
Pani Barbara Kurant  -  mieszkanka 
Na  ostatnim posiedzeniu Komisji 21 czerwca  2005r. , kiedy  omawiana  by a  ta  koncepcjał  
planu, wszyscy, zgodnym chórem, cznie  i z  pani   projektantk    krzyczeli, e  jest  tołą ą ą ż  
teren  osuwiskowy.  Jest tam  30-metrowa  skarpa. Powiedziano  wówczas, e  przez  35  latż  
poprzednia w a cicielka  tego terenu stara a  si   oto, eby albo miasto naby o od niej tenł ś ł ę ż ł  
teren, albo przekszta ci o go pod inn   funkcj . Nie by o  to mo liwe, poniewa   teren był ł ą ę ł ż ż ł 
ca y  czas  przeznaczony  pod ziele , poza  tym by  osuwiskowy. I teraz   nagle  cos  sił ń ł ę 
zmieni o i tam proponuje  si   zabudow .  Mówiono nawet, e  drobne   naprawy   w tychł ę ę ż  
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magistralach  powoduj  osuwanie si  terenu. Jak  by a  krótkotrwa a  ulewa  w 2000 rokuą ę ł ł  
to  run o  to  osuwisko, chocia   nic  na nim nie sta o.  ęł ż ł
Je eli   kto   si  podkopie, to nasze  domy  run . Co si  sta o, e  proponuje  si   na tymż ś ę ą ę ł ż ę  
terenie zabudow  ?  Zwracamy  si   do Komisji, aby  nie przychyli a  si  do tej propozycji. ę ę ł ę

Radny  Tadeusz M kal  - przewodnicz cy Komisjię ą
W pierwotnej  koncepcji  by a   proponowana  tam zabudowa. Czy ten plan  co   zmienia?ł ś  
Rozumiem, e  zwi kszona zosta a intensywno . ż ę ł ść

Pani  Daniela  Milan -  Konopka – projektant  planu
Zmieni   si   sposób narysowania. Obecnie  ca a  dzia ka   jest  narysowana  jak wida , a terenł ę ł ł ć  
wy czony z zabudowy  znajduje si  w OSTAB-ie  i ma  ziele    do  piel gnacji  i zabudowy.łą ę ń ę  
Poprzednio  j  rysowali my,  jako ziele   ekologiczn . To  generalnie zmieni o si  w zapisieą ś ń ą ł ę  
naszych planów. Natomiast   -  mam ten sam protokó  przed  sob   co pani,  to generalnieł ą  
mówili my osuwiskach na zboczu. ś
Mam bardzo dok adne opracowanie  geologiczne . ł

Pani Barbara Kurant  -  mieszkanka 
Ale  pani nie chce nam  pokaza   tych  opracowa . Nam nie potrzeba zapewnie , e  si  nieć ń ń ż ę  
osuniemy  na ul. Kartusk , tylko  gwarancji.ą
Nieprawd   jest  to co mówi Pani, e   pierwotnie  by o  to samo tylko inaczej  narysowane.ą ż ł  
Jest tam teren prywatny i my  znamy  problemy  miasta, e  nie ma pieni dzy    i zgodzili myż ę ś  
si   na   zabudow  – w prawym rogu  tego terenu  przeznaczy  ok. 1000 mę ę ć 2  pod zabudowę 
na 1-2  domy (przy ul. Telimeny), a reszt   pozostawi    jako OSTAB. Ale    na zabudowę ć ę 
ca ego  terenu   o takiej  intensywno ci,  to   my  si  nie  zgadzamy,  chyba,  e   Pani  namł ś ę ż  
zagwarantuje e  nasze  domy  si  nie osun . ż ę ą

Pani  Daniela  Milan -  Konopka – projektant  planu
Dla  obecnych szeregowców  intensywno   wynosi 1,1. Tutaj  proponuj   07  i wydaje mi si ,ść ę ę  

e jest  to znacznie  ni sza  intensywno  ni  przy  ul. Maryli. Nie zapomnijmy  równie   eż ż ść ż ż ż  
jest  to teren  prywatny i ile z  niego  wy czone   jest spod zabudowy. My uwa amy, e  jestłą ż ż  
to bardzo prawid owe i kompromisowe  rozwi zanie. ł ą

Radny Maciej Lisicki  - wiceprzewodnicz cy Komisjią
Prezentowana w tej chwili  koncepcja  jest o wiele lepsza  w stosunku   do  tego, co  by oł  
poprzednio.  Ja  akceptuj  ten plan w 100%.ę
Mog  tutaj   odpowiedzie   Pani, która  wyra a  obawy, co do  zabudowy – zapis  w planie  toę ć ż  
jedno, a  prawo  budowlane  to jest  drugie. Zapis w planie, to jest  tylko stwierdzenie, e  naż  
tym obszarze , w wyznaczonych  liniach zabudowy  mo na posadowi   budynki. Oczywi cież ć ś  
projektanci kieruj  si   tym, e  wg  ich badan  geologicznyh  grunt  jest no ny, itd. ą ę ż ś
W momencie  wydawania pozwolenia  na  budow   dowolnego  budynku, ka dy  projektantę ż  
musi  zrobi  badania  geologiczne  i  inne   badania   niezb dne   do  uzyskania   takowegoć ę  
pozwolenia. Je eli  grunty s  nieno ne,  to nikt  nie wyda  tam pozwolenia  na budow , nawetż ą ś ę  
gdy plan tak   funkcj    dopuszcza. My tylko  ten teren  przeznaczmy  pod zabudow , ale  czyą ę ę  
ona  faktycznie si  tam pojawi pod wzgl dem technicznym,  to b dzie jeszcze  badane naę ę ę  
etapie pozwolenia na budow . ę

Pani Maria  Koprowska – Kierownik Zespo u  Urbanistycznego ródmie cie ł Ś ś
MY  nie mamy  tutaj  starego  rysunku planu, ale tak naprawd  w tej  cz ci  rodkowej  onę ęś ś  
si  specjalnie niczym  nie ró ni. Zapisy  w protokole  z czerwca  br mówi ce o skarpach ię ż ą  
osuwiskach,  to odpowiedzi  na zapytanie mieszka ców - dlaczego  nie wchodzimy zabudowń ą 
us ugow   w ten teren / na rysunku  planu  wskazano  tereny  zielone  w cz ci rodkowejł ą ęś ś  
rysunku/.  Chodzi o   o   us ugi,  które   mog yby  by   zlokalizowane   w  tj  zieleni.  By oł ł ł ć ł  
powiedziane, e   w ten teren nie mo na wchodzi ,  poniewa   s  tam  bardzo  du e  spadki.ż ż ć ż ą ż  
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W tym projekcie  tereny o du ych spadkach, te  s  wy czone  z zabudowy.  Pozosta yż ż ą łą ł  
teren  przeznaczone   jest   pod  zabudow    us ugowo –mieszkaniowe,  poniewa  jest  onę ł ż  
prywatny. 
Teren   prywatny  na  rogu ulicy  Marylki  faktycznie  ca y  czas  by  przeznaczany pod zieleł ł ń  
i  by o  to troch   niesprawiedliwie  w stosunku  do tej w a cicielki, bo nie mog a  tego terenuł ę ł ś ł  
zainwestowa .   Historia ca ej  tej  sytuacji wzi a  si  st d, e kiedy  by  opracowywanyć ł ęł ę ą ż ł  
plan Siedlec,  to  by  tutaj oznaczony historyczny  trakt i  wymogiem  konserwatora  by o jegoł ł  
zachowanie.   Obecnie  konserwator  odszed   od  tego  postanowienia i   to jest   ró nicał ż  
wzgl dem  planu Siedlec. ę
My   lini    zabudowy  wy czamy    fragment   terenu   z  zabudowy.  Dodatkowoą łą  
przeprowadzamy tamt dy  ci g  pieszy   i te   zabieramy  fragment  terenu. Prosz   się ą ż ę ę 
wczu   równie   w  sytuacj    w a ciciela  tej  dzia ki, w jaki  sposób  my te w asnoć ż ę ł ś ł ł ść 
ograniczamy  ze  wzgl du  na  uwarunkowania   spo eczne   w   celu   przeprowadzeniaę ł  
komunikacji  publicznej.  Trzeba   wywa y   nasze  dzia anie   w  ograniczaniu   prywatnejż ć ł  
w asno ci.ł ś

Radna  Danuta  Putrycz   - cz onek  Komisjił
Zanim pojechali my  na wizj   lokaln   tego  terenu,  to mo e  rzeczywi cie  mówili myś ę ą ż ś ś  
ró ne rzeczy,  maj c   w tpliwo   tak  czy  inn . .  Chodz c  jednak  po tym terenie  zż ą ą ść ą ą ą  
zainteresowanymi  mieszka cami,  trzeba   potwierdzi ,  e    uda o   si   przedyskutowań ć ż ł ę ć 
stanowisko  co   do pierwotnie planowanego przej cia pieszego, co do którego  by   wyra nyś ł ź  
sprzeciw. My l , e  dobrze  si  sta o, e  dosz o   do porozumienia i  jest   przej cie  na tejś ę ż ę ł ż ł ś  
dzia ce, ale w innym miejscu. Pami tam  rozmowy prowadzone na skarpie, gdzie  mówili mył ę ś  
te , e mo na  wybudowa   na wskazanym przez  projektanta  terenie  obiekty mieszkalne.ż ż ż ć
My l , e w  wyniku tych wszystkich  dzia a   wypracowano do   dobry kompromis. Maj cś ę ż ł ń ść ą  
tutaj  gwarancje,  e skarpa  a ta nie  ulegnie  osuni ciu, to my l , e nie powinni my  wnosiż ę ś ę ż ś ć 
tutaj wi cej  uwag, tym bardziej, e   przyj te  zosta y  takie  rozwi zania, które  s  najlepszeę ż ę ł ą ą  
dla mieszka ców,  tego terenu i samego  bezpiecze stwa. ń ń

Pan Krzysztof Wojtacha – mieszkaniec  ul. Pana Tadeusza
Ok. 2 tygodni  temu  Pa stwo Kurant  zwrócili si  do mnie, abym podpisa   ten protest, oń ę ł  
którym  by  a tutaj mowa.  Obieca em  rozwa y   t   propozycj . ł ł ż ć ę ę
Przy ul. Pana Tadeusza  od  nr  2-12  na  du ej  skarpie  te  s   budynki, które  si  nież ż ą ę  
obsun y. Ta  stroma skarpa, która  przed  chwil  by a omawiana, to na pocz tku   XX wiekuęł ą ł ą  
by a   tam   cegielnia  i  wirownia  i  st d    sztucznie   powsta a  ta   skarpa.   Przy  stacjił ż ą ł  
benzynowej  skarpa, poprzez  zbytnie jej  podkopanie  troch   si  osun a, ale odpowiednieę ę ęł  
faszyny  to  zatrzyma y.   ł
Natomiast   skarpa  45 o  istnieje od   pocz tku  XX wieku  tam w a nie, gdzie  d Pa stwoą ł ś ń  
budowali  i  w okolicy  pomnika – tam nawet  na centymetr  teren si  nie poruszy . ę ł
Na  to wszystko patrz  jeszcze w ten sposób, a mianowicie, przy  budowie ul Maryli  Pa stwoę ń  
cz sto nie wywozili  gruntu, tylko  wyrzucali  go w a nie na skarp , co jeszcze pracuje.  Gdyę ł ś ę  
w 2001r by a  wielka ulewa  to przy Maryli   32-34  troch   to si  obsun o, bo nie by oł ę ę ęł ł  
jeszcze  trawy tam zasianej, ale  jak ju    poros a  to  to wszystko si  trzyma. ż ł ę
Równie   sobie  przypominam, e  podczas wizji  lokalnej,  kiedy  w a cicielem tego terenuż ż ł ś  
prywatnego  by   jeszcze kto   inny, to proponowano  tam us ugi  i mieszkaniówk . Tylko nieł ś ł ę  
by o   tam jeszcze nasze  cie ki. ł ś ż

Komisja  po krótkich  dodatkowych  jeszcze  wyja nieniach, nie zg aszaj  uwag  dalszychś ł ą  
przyst pi a  do  g osowania. ą ł ł

Opinia:
Komisja   -  4  g osami  za,  przy   1  g osie  wstrzymuj cymł ł ą  -  pozytywnie  zaopiniowa ał  
zaprezentowan   koncepcj   planu.ą ę
Opinia  Nr  101-26/203   stanowi  za cznik nr  10  do  niniejszego protoko u.łą ł  
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PUNKT   3
Wolne  wnioski, sprawy wniesione, korespondencja.

Radny Maciej Lisicki  - wiceprzewodnicz cy  Komisjią
Spotykali my  si  ju   dwa razy z  przedstawicielami EC i GPEC na temat  ciep a w Gda skuś ę ż ł ń  
i  jego sieci  przesy owych.  Mam propozycj ,  aby my w styczniu  lub lutym  przysz egoł ę ś ł  
roku, zrobili  wycieczk  studyjn    dotycz ca  alternatywnych róde   energii w Gda sku.ę ą ą ź ł ń  
Wszed em  w kontakt z osob , która  zajmuje  si  tym zawodowo i wspó pracuje  z miastemł ą ę ł  
Gda sk i mam ofert , e  osoba  ta  zorganizowa aby nam tak  wycieczk   do  4-5  obiektówń ę ż ł ą ę  
na terenie Gda ska, Sopotu i Cedr Wielkich i Ma ych. S   to generalnie pompy  i paneleń ł ą  
s oneczne. Wiemy, e nas  zgodnie z przepisami   Unii ,   do którego   tam roku obowi zujeł ż ś ą  
osi gni cie    8 % energii odnawialnej. W Gda sku  na dzie   dzisiejszy  tej  odnawialneją ę ń ń  
energii jest  zero. 
W  trakcie   tej   wycieczki   zobaczymy   ró ne  obiekty  :  Cedry   dwie  szko y   i   halaż ł  
gimnastyczna  ogrzewana  w ten sposób.  W Sopocie  Jacht Klub. W Gda sku  jedyny  obiektń  
to Ko ció  . Na  zako czenie  tej wycieczki  proponowa by  Grodzisko – Hevelanium, gdzieś ł ń ł  
montowana  b dzie  jedna pompa cieplna, jako  eksperyment w ramach projektu. ę
Propozycja  moja jest taka, aby wyjazd  ten  rozpocz  godz. 9,00, ok. godz.  14,00 dojechaąć ć 
na Grodziska, gdzie  mog aby si  odby   cz  dyskusja. ł ę ć ęść
U ytkownicy  tych obiektów  powiedzieliby  nam  mi dzy innymi, jakie pope niono  b dyż ę ł łę  
przy   projektowaniu i budowie  tych obiektów. 

Komisja po krótkiej  dyskusji  nad powy szym  ż przychyli a  si   do  propozycji  i w planieł ę  
pracy  na rok  2006  taki temat  zostanie  uj ty.ę

Na  tym posiedzenie zako czono  - godz. 19,00ń

                                                                                                Przewodnicz cyą
                                                                                  Komisji Rozwoju Przestrzennego 

                                                                                              Tadeusz M kalę

Protoko owa a:ł ł

Bogus awa Pieklikł
Protokó  sporz dzono: Gda sk 12 grudnia 2006r. ł ą ń
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